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112. OSOKO BILKURAKO AKTA 

 

 

Zumaiako herrian, 2017ko uztailaren 27an, arratsaldeko seietan, udaletxe 

honetako batzar aretoan Udalbatza eratu da ohiko bilkura egiteko, 

aurrez zehaztutako eguneko aztergaien arabera. Garaiz eta zuzen deitu 

direlarik, Udalbatzako kide hauek bertaratu dira: 

 

 

Lehendakaria:              Oier Korta Esnal  jna. 

 

 

Bertaratutako zinegotziak:           Gotzon Embil Unanue  jna. 

Jon Joseba Iraola Rezola   jna. 

Cristina Vicente Iciar  and. 

Ane Arregi Urbieta,   and. 

Alex Oliden Antia   jna. 

Arritokieta Iribar Egaña  and. 

Josu Arrieta Arriola   jna. 

Joseba Josu Azpiazu Azkarraga   jna. 

Nerea Eizagirre Telleria  and. 

Arritokieta Marañon Basarte  and. 

 

 

 

 

Ez bertaratuak:                           M. Cruz Alvarez Aparicio  and.         

Ione Muguerza Egaña  and. 

 

 

 

 

Idazkaria:           Gorka Urgoiti Agirre  
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EGUNEKO AZTERGAIAK 

 

 
 

1.-     AURREKO BILERETAKO AKTEN ONARPENA, BIDEZKO BADA:  

 

 (108. zbkia - 2016.12.29 

 109. zbkia  - 2017.02.08 

 110. zbkia  - 2017.03.16 

 111. zbkia  - 2017.05.25) 

 

108., 109., 110. eta 111. Aktak onartu dira. 

 

 

 

------------------------------ 

2.- OGASUNA.- 

2.1.- 4/2017 ERREPARO ORRIAREN ETA HONEN ALKATE DEKRETUAREN 

ERANTZUNAREN BERRI EMATEA. 

 

 
 

KONTU-HARTZAILEAREN ERREPARO ORRIA (4/2017): 

 

AURREKARIAK: 

 

Kontu-hartzaileak, Zumaiako Udaleko kontratuen egoeraz interesaturik honako kontratu hauek  epez kanpo 

aurkitu ditu fakturei oniritzia ematerakoan: 

 

 

 

Enpresa Kontratatutako Data Iraupena data

zerbitzua Kontratua amaitu

GESMUNPAL Recaudación ejecutiva 26/07/2010 2+2 26/07/2014

Eulen Kudeaketa Branka y SAD 01/02/2009  1 + 1 01/02/2011

UNI 2 Limpieza edificios-ampliación19/10/2009 1 año 19/11/2010

UNI 2 Limpieza edificios municipales01/07/2009 1+1 01/07/2011

Harrespil S.L. Hilerria-kudeaketa 01/03/2005 1+1 01/03/2007

Kastore Gest S.L. Hainbat zerbitzu 05/11/2009 2+1 05/11/2012

Urbieta&Egaña Aita Mari Zinea 4/04/2011 (luzapena 04/04/2011

“ZUMAIA UTE” FCC-SERBITZULorezantza 02/07/2012 2+2 02/07/2016

KALEXKA Kale Heziketa 41096 2+2 01/07/2016

KONTRATUEN ERANSKINA

 
 

 

a)Aplikagarria zaizkion arauak: 
 

a.1) 3/2011 Legegintzako Errege Dekretua, azaroaren 14koa, Sektore Publikoko Kontratuen Legearen testu 

bateratua onartzen duena. 
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Bigarren xedapen gehigarria. Toki erakundeetarako kontratazio-arau bereziak. 

1. Alkateen eta toki-erakundeetako presidenteen eskumenekoak izango dira, kontratazio-organo diren 

neurrian, kontratu hauek: obra-kontratuak, hornidura-kontratuak, zerbitzu kontratuak, zerbitzu publikoen 

kudeaketarako kontratuak, administrazio-kontratu bereziak eta kontratu pribatuak, baldin eta beren 

zenbatekoa ez bada aurrekontuko baliabide arrunten 100eko 10 baino handiagoa, eta ezta, inola ere, 

sei milioi euro baino handiagoa; orobat izango dira haien eskumeneko mota horietako kontratuak, 

zenbait urterako direnean, betiere lau urte baino gehiago irauten ez badute eta urteroko guztien 

zenbateko metatua ez bada lehenengo ekitaldiko baliabide arrunten 100eko 10 baino handiagoa, ez 

eta sei milioi euro baino handiagoa ere. 
 
 
 
 

 

  

a.2) 21/2003 FORU ARAUA, abenduaren 19koa, Gipuzkoako Lurralde Historikoko Toki Erakundeen 

Aurrekontuei buruzkoa. 

“ 67. artikulua. Legezkotasunaren kontrola.” 

1.- Kontu-hartze-eginkizunaren helburua, haren legezkotasun kontrolaren ikuspegitik, toki erakundeen 

eta beraien organismo autonomoen egintza guztiak, beti ere haiek eskubide eta betebehar 

ekonomikoak edo gastuak aintzatestea eta likidatzea eragiten dutenean, beraietatik sortzen diren 

sarrera eta ordainketak eta administratutako ondasun publikoen bilketa, inbertsio eta, oro har, 

aplikazioa fiskalizatzea da, kudeaketa kasuan kasuko aplikatu beharreko xedapenen araberakoa izan 

dadin. 

 

 

2.- Eginkizun horren erabilerak honako hauek eskuhartuko ditu: 
 

a) Eskubideak edo betebehar ekonomikoak sortzea edo baloreen fondoak mugitzea eragin dezaketen 

egintza, agiri edo espediente guztien kontu-hartze kritikoa edo aurretiazkoa.  

 

         b) Ordainketa-aginduaren erazko kontu-hartzea. 

 

c) Ordainketaren kontu-hartze materiala. Udalbatzaren erabaki batengatik kontrol hori laginketa bidez 

baimentzen denean izan ezik, kontu-hartzailearen sinadura foru arau honetako 57. artikuluan 

aurreikusitako fondoen erabilpenerako mankomunatuei erantsiko zaie. 

“70. artikulua.  Erreparoak.” 

1.- Kontu-hartze-eginkizuna erabiltzean, organo kontu-hartzailea aztergai diren  egintzen, agirien edo 

espedienteen edukiarekin edo itxurarekin ados ez badago, bere erreparoak idatziz azaldu beharko ditu 

erabakia edo ebazpena hartu baino 

lehen. 

 

3.- Erreparoa gastuen erabilpenari, betebeharren aintzatespenari edo ordainketa-aginduari 

badagokio, espedientearen izapidetzea etengo da harik eta hura ebazten den arte, beti ere 

honelakoetan gertatzen denean: 

 

c) Espedientean funtsezko beharkizun edo izapideak alde batetara utzi direnean. 

 

 

4.- Erreparoak ukitzen duen organoa berarekin ados ez dagoenean, udalburuak ebatzi beharko du 

eztabaida, eta beraren ebazpena betearazi beharrekoa izango da. Ahalmen hau ezin da eskuordetu. 
 
 
 
 
 

 

 a.3) 27/2013 Legea, abenduaren 27koa, toki-administrazioaren arrazionalizazio eta iraunkortasunari 

buruzkoa. 

Bigarren artikuluan  Martxoaren 5eko 2/2004 Legegintzako Errege Dekretuaren  bidez onartutako Toki 

Ogasunak arautzen dituen Legearen testu bateratua aldatzen du eta honela geratu da aldatuta 
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martxoaren 5eko 2/2004 Legegintzako Errege Dekretuak onartutako Toki-ogasunak arautzen dituen 

Legearen testu bateratua: 

 

        “213. artikulua. Barneko kontrola.” 

 

Toki-entitateetako organo kontu-hartzaileek ekitaldi bakoitzean garatutako kontrol horien emaitzak 

jasoko dituen laburpen-txosten bat igorriko diote, urtero, Estatuko Administrazioaren Kontu-hartzailetza 

Nagusiari, aurreko lerrokadan adierazitako arauetan xedatutako epea eta edukia errespetatuz.» 

 

 

      “218. artikulua. Desadostasunen ebazpenari buruzko txostenak.” 

 

1. Kontu-hartzailetzako organoak txostena helaraziko dio osoko bilkurari, adierazitako eragozpenei 

dagokienez toki-entitateko lehendakariak hartutako ebazpen guztien inguruan; halaber, diru-sarreren 

arloan antzemandako arazo nagusien laburpena bidaliko dio. Txosten horrek funtzio ikuskatzaileari 

dagozkion alderdiei eta betekizunei bakarrik erantzungo die, ikuskatutako jarduketen aukera edo 

komenigarritasunari dagozkion gaiak gaineratu gabe. 

Atal honetan jasotzen denak puntu independente bat osatuko du dagokion osoko bilkurako gai-

zerrendan. 

 

Korporazioko lehendakariak jarduketaren txosten justifikatzailea aurkeztu ahal izango du osoko bilkuran. 

 

2. Aurrekoari kalterik egin gabe, eta desadostasunak daudenean, toki-entitateko lehendakariak 

kontrol-organo eskudunari aurkeztu ahal izango dio bere ebazpena, finantza-tutoretza esleitua duen 

administrazioaren gaia delako, hain zuzen. 

3. Kontu-hartzailetzako organoak txosten bat helaraziko dio urtero Kontu Auzitegiari, toki-entitateko 

lehendakariak eta korporazioaren osoko bilkurak adierazitako eragozpenen kontra hartutako ebazpen 

eta hitzarmen guztien inguruan; halaber, diru-sarreren arloan antzemandako arazo nagusien laburpena 

bidaliko dio. Dokumentazio horrez gain, tokiko korporazioaren justifikazio-txostenak aurkeztu beharko 

dira, hala badagokio.» 
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FAKTURAREN  

DATA

FAKTURA 

ZENBAKIA INTERESATUA KONTZEPTUA

GUZTIZKOA 

BEZA BARNE

2017/05/11 632017 KALEXKA Elkartea APIRILA: EKINTZARAKO FAKTURA 391,08

2017/05/30 0702017 KALEXKA Elkartea MAIATZAKO FAKTURA 3502,82

2017/06/06 0822017 KALEXKA Elkartea MAIATZA EKINTZARAKO FAKTURA 124,52

2017/03/31 3437882 EULEN SERVICIOS SOCIOSANITARIOS MARTXOA :  EGUNEKO ZENTROAREN KUDEAKETA 25.272,95

2017/05/30 119/17 KASTORE GEST, S.L. MAIATZA: KULTURA SAILA 1.021,70

2017/05/31 1703565 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA  Branka 1.073,09

2017/05/31 1703566 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Udaletxea 2.790,02

2017/05/31 1703567 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Udaltzaingoa 643,85

2017/05/31 1703568 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Ludoteka 804,82

2017/05/31 1703569 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Turismo 643,85

2017/05/31 1703570 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Algorri 740,92

2017/05/31 1703571 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Gaztetxola 214,62

2017/05/31 1703572 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Kaleko Komunak 2.924,15

2017/05/31 1703573 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Alondegia 3.111,94

2017/05/31 1703574 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Aita Mari Ikastetxea 5.901,96

2017/05/31 1703575 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Sagarbide 9.550,45

2017/05/31 1703576 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Arrangoletako haurtzaindegia 1.985,21

2017/05/31 1703577 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Jubilatuen etxea 1.609,63

2017/05/31 1703578 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Bake epaitegia 214,62

2017/05/31 1703579 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Markesina 80,48

2017/05/31 1703580 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Aita Mariko haurtzaindegia 1.985,20

2017/05/31 1703581 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Oikiako eskola 1.609,63

2017/05/31 1703582 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA  Brigada 107,30

2017/05/31 1703583 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA E.P.A. 643,85

2017/05/31 1703584 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Jadarreko igogailuak 209,69

2017/05/31 1703585 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Foronda 160,97

2017/05/31 1703586 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Aradantzabideko igogailua 212,98

2017/05/31 1703587 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Torreberri 536,55

2017/05/31 1703588 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Ubillos 712,47

2017/05/25 2017/155 GESMUNPAL APIRILA 1.977,94

2017/05/31 17A0006 U.T.E. ZUMAIA

MAIATZA  Zumaiako berdegune, parke, lorategi eta zuhaitzak mantendu, 

zaindu, aldatu eta hobetzeko zerbitzua. 12.144,02

82.903,28

b) Indarrean ez dauden kontratu  batzuen fakturak iritsi dira eta honako hauek dira: 

 
 

FAKTURAREN  

DATA

FAKTURA 

ZENBAKIA INTERESATUA KONTZEPTUA

GUZTIZKOA 

BEZA BARNE

2017/01/15 17013/2017 Tesec Señalizaciones

SEINALIZAZIO HORIZONTALA : Txomin Agirre kaia, Aita Mari 

auzategia, Lubaki kiroldegia 580,23

2017/01/31 VFAC/000154 AIA DEK, S.A. PINTURA 820,45

2017/01/27 112029164 Señalizacion Lacroix Trafiko seinaleak    "Abrazadera sencilla 76" 297,72

2017/03/07 112029436 Señalizacion Lacroix

Trafiko seinaleak: Ardantzabide - OTA - carga descarga, Algorri 

zentroa, Baserriak 343,28

2017/02/07 112029265 Señalizacion Lacroix Trafiko seinaleak: "Abrazadera Base y Brida 76" 159,72

2017/02/10 2017/014 Paskin Seinalizazioak, S.L. Trafiko seinaleak   : OTA 843,37

2017/03/29 2017042 Cocinas Hontza, S.L. ARROA KALEA 6-2.B etxebizitzaren sukaldea 3.521,00

2017/03/29 2017043 Cocinas Hontza, S.L. ARROA KALEA 6-2.B etxebizitzaren sukaldeko instalazioak 171,18

2017/03/29 2017044 Cocinas Hontza, S.L. ARROA KALEA 6-2.B etxebizitzaren sukaldean egindako lanak 152,46

2017/06/06 01/2017 Erkibe Kultur Elkartea Kanporatuen 80. Urteurrena 3.663,35

10.552,76

d) Aurrekontuan aurreikusi gabe zeuden honako faktura hauek ere iritsi dira: 
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FAKTURAREN  

DATA

FAKTURA 

ZENBAKIA INTERESATUA KONTZEPTUA

GUZTIZKOA 

BEZA BARNE

2017/06/06 Zumalai Kultur Elkartea Auzoetako jaietako diru laguntzak 4.600,00

2017/06/06 NARRONDOKO JAI BATZORDE ELKARTEA Auzoetako jaietako diru laguntzak 4.200,00

2017/06/06 MANTZIOR KULTUR ELKARTEA Auzoetako jaietako diru laguntzak 8.750,00

2017/06/06 ARTADI K L E Auzoetako jaietako diru laguntzak 6.300,00

23.850,00

e) Inolako irizpiderik gabe eman diren ondorengo diru-laguntzak:

 
 

 

ONDORIOAK: 

 

 

a) Zerrendatutako kontratu guztiak irregulartasun egoeran daudelarik,  lehenbailehen eguneratu behar 

dira. Bestalde aipatu beharra dago hilero ordaintzen den kopuruaren garrantzia kuantitatiboa kontuan 

izanda,  eraikuntza publikoen garbiketaren kontratua. Kontratu honek lehentasuna eduki beharko luke 

kontratuen eguneratze prozesuan.   

 

 

b) Mementoz, zerrendatutako fakturen ordainketaren  izapidetzea etengo da  Alkateak ebatzi   arte. 

Kontu-hartzaileak txostena helaraziko dio Osoko Bilkurari, adierazitako eragozpenei dagokienez alkateak 

hartutako ebazpen guztien inguruan eta puntu independente bat osatuko du dagokion osoko bilkurako 

gai-zerrendan. 

 

Zumaian 2017ko ekainaren 8an.  

Zumaiako Kontu-hartzailea 

Lioba Maiza Recondo 

 

 

 

 
406/2017 ALKATE DEKRETUA 

 

 

AURREKARIAK 

 

2017ko ekainaren 9an kontu-hartzaileak honako erreparo orria jakinarazi dit (4/2017)  

 

Kontu-hartzaileak, Zumaiako kontratuen egoeraz interesaturik, Udaleko kontratuen informazioa eguneratu 

ondoren, honako hauek  epez kanpo aurkitu ditu: 

 

 

Enpresa Kontratatutako Data Iraupena data

zerbitzua Kontratua amaitu

GESMUNPAL Recaudación ejecutiva 26/07/2010 2+2 26/07/2014

Eulen Kudeaketa Branka y SAD 01/02/2009  1 + 1 01/02/2011

UNI 2 Limpieza edificios-ampliación19/10/2009 1 año 19/11/2010

UNI 2 Limpieza edificios municipales01/07/2009 1+1 01/07/2011

Harrespil S.L. Hilerria-kudeaketa 01/03/2005 1+1 01/03/2007

Kastore Gest S.L. Hainbat zerbitzu 05/11/2009 2+1 05/11/2012

Urbieta&Egaña Aita Mari Zinea 4/04/2011 (luzapena 04/04/2011

“ZUMAIA UTE” FCC-SERBITZULorezantza 02/07/2012 2+2 02/07/2016

KALEXKA Kale Heziketa 41096 2+2 01/07/2016

KONTRATUEN ERANSKINA
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Kontu-hartzaileak egindako txostenaren arabera, hainbat kontratu epez kanpo daudela ohartarazten du. 

Horren aurrean, aplikagarriak zaizkion arauak aipatzeaz gain, indarrean ez dauden kontratu batzuen fakturak 

iritsi direla zehazten du, beste batzuk aurrekontuan aurreikusi gabe daudela, eta diru-laguntza batzuk inolako 

irizpiderik gabe eman dira.  

 

Eta, honako faktura hauen ordainketaren izapidetzea eten du: 
 

 

FAKTURAREN  

DATA

FAKTURA 

ZENBAKIA INTERESATUA KONTZEPTUA

GUZTIZKOA 

BEZA BARNE

2017/05/11 632017 KALEXKA Elkartea APIRILA: EKINTZARAKO FAKTURA 391,08

2017/05/30 0702017 KALEXKA Elkartea MAIATZAKO FAKTURA 3502,82

2017/06/06 0822017 KALEXKA Elkartea MAIATZA EKINTZARAKO FAKTURA 124,52

2017/03/31 3437882 EULEN SERVICIOS SOCIOSANITARIOS MARTXOA :  EGUNEKO ZENTROAREN KUDEAKETA 25.272,95

2017/05/30 119/17 KASTORE GEST, S.L. MAIATZA: KULTURA SAILA 1.021,70

2017/05/31 1703565 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA  Branka 1.073,09

2017/05/31 1703566 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Udaletxea 2.790,02

2017/05/31 1703567 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Udaltzaingoa 643,85

2017/05/31 1703568 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Ludoteka 804,82

2017/05/31 1703569 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Turismo 643,85

2017/05/31 1703570 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Algorri 740,92

2017/05/31 1703571 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Gaztetxola 214,62

2017/05/31 1703572 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Kaleko Komunak 2.924,15

2017/05/31 1703573 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Alondegia 3.111,94

2017/05/31 1703574 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Aita Mari Ikastetxea 5.901,96

2017/05/31 1703575 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Sagarbide 9.550,45

2017/05/31 1703576 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Arrangoletako haurtzaindegia 1.985,21

2017/05/31 1703577 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Jubilatuen etxea 1.609,63

2017/05/31 1703578 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Bake epaitegia 214,62

2017/05/31 1703579 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Markesina 80,48

2017/05/31 1703580 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Aita Mariko haurtzaindegia 1.985,20

2017/05/31 1703581 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Oikiako eskola 1.609,63

2017/05/31 1703582 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA  Brigada 107,30

2017/05/31 1703583 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA E.P.A. 643,85

2017/05/31 1703584 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Jadarreko igogailuak 209,69

2017/05/31 1703585 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Foronda 160,97

2017/05/31 1703586 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Aradantzabideko igogailua 212,98

2017/05/31 1703587 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Torreberri 536,55

2017/05/31 1703588 Union Internacional de Limpiezas, S.A. MAIATZA Ubillos 712,47

2017/05/25 2017/155 GESMUNPAL APIRILA 1.977,94

2017/05/31 17A0006 U.T.E. ZUMAIA

MAIATZA  Zumaiako berdegune, parke, lorategi eta zuhaitzak mantendu, 

zaindu, aldatu eta hobetzeko zerbitzua. 12.144,02

82.903,28

b) Indarrean ez dauden kontratu  batzuen fakturak iritsi dira eta honako hauek dira: 

 
 

 

FAKTURAREN  

DATA

FAKTURA 

ZENBAKIA INTERESATUA KONTZEPTUA

GUZTIZKOA 

BEZA BARNE

2017/01/15 17013/2017 Tesec Señalizaciones

SEINALIZAZIO HORIZONTALA : Txomin Agirre kaia, Aita Mari 

auzategia, Lubaki kiroldegia 580,23

2017/01/31 VFAC/000154 AIA DEK, S.A. PINTURA 820,45

2017/01/27 112029164 Señalizacion Lacroix Trafiko seinaleak    "Abrazadera sencilla 76" 297,72

2017/03/07 112029436 Señalizacion Lacroix

Trafiko seinaleak: Ardantzabide - OTA - carga descarga, Algorri 

zentroa, Baserriak 343,28

2017/02/07 112029265 Señalizacion Lacroix Trafiko seinaleak: "Abrazadera Base y Brida 76" 159,72

2017/02/10 2017/014 Paskin Seinalizazioak, S.L. Trafiko seinaleak   : OTA 843,37

2017/03/29 2017042 Cocinas Hontza, S.L. ARROA KALEA 6-2.B etxebizitzaren sukaldea 3.521,00

2017/03/29 2017043 Cocinas Hontza, S.L. ARROA KALEA 6-2.B etxebizitzaren sukaldeko instalazioak 171,18

2017/03/29 2017044 Cocinas Hontza, S.L. ARROA KALEA 6-2.B etxebizitzaren sukaldean egindako lanak 152,46

2017/06/06 01/2017 Erkibe Kultur Elkartea Kanporatuen 80. Urteurrena 3.663,35

10.552,76

d) Aurrekontuan aurreikusi gabe zeuden honako faktura hauek ere iritsi dira: 

 
 

 

 

 



                                                                                 …………………….. 
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FAKTURAREN  

DATA

FAKTURA 

ZENBAKIA INTERESATUA KONTZEPTUA

GUZTIZKOA 

BEZA BARNE

2017/06/06 Zumalai Kultur Elkartea Auzoetako jaietako diru laguntzak 4.600,00

2017/06/06 NARRONDOKO JAI BATZORDE ELKARTEA Auzoetako jaietako diru laguntzak 4.200,00

2017/06/06 MANTZIOR KULTUR ELKARTEA Auzoetako jaietako diru laguntzak 8.750,00

2017/06/06 ARTADI K L E Auzoetako jaietako diru laguntzak 6.300,00

23.850,00

e) Inolako irizpiderik gabe eman diren ondorengo diru-laguntzak:

 
 

 

ERABAKIA: 
 

 

Ikusirik: 

 

Epez kanpoko 9 kontratu hauek, aurreko udal gobernuak gai honen inguruan izan duen inakzioaren emaitza 

direla, 

 

Erabaki dut: 

 

1. Epez kanpoan dauden kontratu bakoitza ahalik eta azkarren esleitzeko konpromisoa hartzea, gure 

agendan lehentasuna emanaz. 

2.  Beharrezkoak diren zerbitzuak ematen jarraitu ahal izateko dagozkien ordainketak egitea agintzen dut.  

Zumaian, 2017ko ekainaren 9an. 

Oier Korta Esnal 

Zumaiako Alkatea. 

 

Alkateak gaiaren berri eman du 

 

 

------------------------- 

 

2.2.-   UDALAREN 1.eta 2.go KREDITU ALDAKETEN BERRI EMATEA 

 
 

  Udaleko Kontu-hartzailea naizen honek, txosten hau idatzi dut  Alkateak  2017ko ekainaren 12ko 

Dekretuan agindutakoa betez, eta 1174/1987 Errege Dekretuak, irailaren 18koak, udal administrazioan estatu 

mailako gaikuntza duten funtzionarioen araubide juridikoa erregulatzen duenak, 4.1. artikuluaren g) eta h) 

letretan ematen dizkidan funtzioez baliatuz. 

 

 

 

TXOSTENA 

 

 

 21/2003 Foru Arauak, Gipuzkoako Toki Erakundeen Aurrekontuei buruzkoak, 32. artikuluan 

xedatutakoaren arabera, ordainketa kredituen gerakinak hurrengo ekitaldiko gastuen aurrekontuan txertatu 

litezke, bertan adierazitako kasuetan, beti ere horretarako behar adinako finantza-baliabideak baldin badaude. 

 

 Aurrekontuaren likidazioaren ondorioz kreditu gerakinak zehaztu behar dira, besteak beste. Gainera, 

bertan adierazi beharko da kreditu horietatik zeintzuk betetzen dituzten txertagarriak izateko aipatutako foru 

arauak exijitzen dituen baldintzak. 

 

 Finantzaketa lotua duten gastuetan, horiei dagozkien kreditu gerakinak derrigorrez txertatu beharko 

dira, ondoko kasuetan ezik: uko egiten zaionean gastuaren gauzatzeari edo gastua gauzatzerik ez dagoenean. 

 

 Nolanahi ere, kreditu txertaketa ekitaldi honetako ekainaren 30a baino lehen egin beharko da. 
 



                                                                                 …………………….. 
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Bestalde, 21/2003 Foru Arauak 32.4. artikuluan ezartzen duenez, txertatzen diren kredituak txertaketaren 

ekitaldi berean burutu beharko dira, hau da, ekitaldi horretan bertan obligazioaren onarpen fasera iritsi beharko 

dute. Halaber, kreditu bera urte batean baino gehiagotan ezingo da txertatu, sarrera finalistekin finantzatzen 

diren kapital eragiketen kasuan izan ezik. 

 

  2016eko ekitaldiko aurrekontuaren likidazioaren arabera txertatzeko modukoak diren kreditu gerakinak 

berrikusi ondoren, eta adierazitako araudia jarraituz,  2017ko aurrekontuko  1. kreditu txertaketa proposatzen dut,  

1.147.381,69 eurokoa, eta ondoko eranskinean jaso ditut horren finantzaketa eta gainerako xehetasunak. 

 

 

 Zumaia,  2017ko ekainaren 12an 

 Kontu-hartzailea 



                                                                                 …………………….. 
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ERANSKINA 

 

 2017ko aurrekontuan kredituak txertatzeko proposamena. 

 

Kod. Gastuen partida Azalpena Zenbatekoa 

    d 
  1 0100.601.153.20.02 2016  GARAJE BAJO ESPACIOS DE USO PUBL.  121.604,85 

   d 
  1 0100.600.171.00.01 2016  BARATZAK  20.000,00 

   d 
  1 0100.601.153.20.05 2016  JADARREKO HORMA  345.000,00 

   d 
  1 0100.601.133.00.01 2016  SEINALIZAZIOA, TRAFIKO SEINALEAK  4.572,90 

   d 
  1 0100.601.153.20.01 2016  OBRAS MEJORA EN CAMINOS PUBLICOS  23.565,14 

   d 
  1 0100.601.160.00.01 2016  INBERTS. EURI UREN AZPIEGITURAN  1.066,27 

   d 
  1 0100.601.161.00.01 2016  INVERS. INFRAEST. SUMINISTRO  6.870,68 

   d 
  1 0100.601.165.00.01 2016  INVERSIONES EN ALUMBRADO PUBLICO  10.479,66 

   d 
  1 0100.601.166.00.01 2016  INVER. INFRAEST. SANEAMIENTO  6.962,76 

   d 
  1 0100.601.166.00.02 2016  ARTADI SANEAMENDUA  230.968,00 

   d 
  1 0100.601.153.20.03 2016  SAN JOSE-ACCESIBILIDAD  78.202,30 

   d 
  1 0100.601.153.20.04 2016  LARRETXOKO IRISGARRITASUNA  40.000,00 

   d 
  1 0600.609.172.00.01 2016  UROLA ITSASADARRA GARATZEKO LANAK  30.000,00 

   d 
  1 0100.622.132.01.01 2016  FIELATON INBERTSIOAK  20.000,00 

   d 
  1 0100.622.173.00.10 2016  INBERTSIOAK HONDARTZAKO 

INSTALAZIOETAN 

 30.000,00 

   d 
  1 0100.622.323.00.01 2016  HOBETZE OBRAK HEZKUNTZAN (ULO)  1.227,94 

   d 
  1 0100.622.920.10.01 2016  HOBETZE LANAK ERAIKIN PUBLIKOETAN 

(ULO) 

 38.892,19 

   d 
  1 0100.625.162.10.01 2016  HONDAKINGAILUAK  14.222,25 

   d 
  1 0900.626.920.01.01 2016  INBERTSIO INFORMATIKOAK  2.505,90 

   d 
  1 0300.629.333.00.01 2016  EKIPAMENDU OSAGARRIA  776,62 

   d 
  1 0300.629.334.01.01 2016  MUSIKA TRESNAK ETA EKIPAMENDU 

TEKNIKOAK 

 3.004,99 

   d 
  1 0100.643.151.00.01 2016  ESTUDIOS URBANISTICOS  7.589,24 

   d 
  1 0100.643.153.20.01 2016  REDACCION DE PROYECTOS (SAN JOSE, 

LA 

 93.500,00 

   b 
  1 0300.481.334.00.01 2016  SUBVENCIONES CULTURALES A GRUPOS  180,00 

   d 
  1 0100.682.152.10.01 2016  ODIETAKO SUKALDEAK  16.190,00 

 
   

   TXERTATU BEHARREKO KREDITUAK GUZTIRA  1.147.381,69 

 

KODEEN AZALPENA 

 

 a) Aurreko ekitaldiko azken hiruhilekoan onartutako transferentziak eta kreditu gehigarriak. 

 b) Xedatutako gastuen kredituak, obligazioa onartu gabe dutenak. 

 c) Gaitutako kredituak eta finantzaketa lotua duten kredituak. 

 d) Kapital eragiketen kredituak. 
 

 2017ko aurrekontuko kreditu txertaketaren finantzaketa 



                                                                                 …………………….. 

 

 

 

 

2017IAKU0004-007-003 

Foruen enparantza z/g • Tel.: 943 86 50 25 • Faxa: 943 86 24 56 20750 ZUMAIA • http://www.zumaia.eus  
e-mail: info@zumaia.eus  

 

1

1 

 

Kod. Sarreren partida Azalpena Zenbatekoa 

    a   2 0000.870.920.00.01 2017  DIRUZAINTZAKO GERAKINA GASTU 

OROKORRETAR 

 1.147.381,69 

    

   FINANTZAKETA GUZTIRA  1.147.381,69 

 

KODEEN AZALPENA 

 

  

 a) Gastu orokorretarako diruzaintza gerakina. 

 b) Finantzaketa lotua duten gastuetarako diruzaintza gerakina. 

 c) Sarrera konpromisoak. 

 d) Sarrera berriak edota likidatutako sarrera handiagoak. 

 e) Aurreko ekitaldian aurrekontuan aurreikusitako epe luzerako maileguak, formalizatu gabeak. 

  

 

 

KREDITU GEHIGARRIEN PROPOSAMENA 

 

 Udal zerbitzuek dituzten premiei eta obligazioei aurre egiteko, beharrezkoa da hainbat gastu berehala 

egitea. Izan ere, horiek atzeratuz gero sortuko litzatekeen kalteak eragin nabarmena izango luke zerbitzuen 

kalitatean. Aurrekontuaren exekuzioaren arabera, ordea, gastu partidetan ez dago nahiko krediturik aipatutako 

gastuei aurre egiteko. Ondorioz, kredituak sortzeko edo, hala badagokio, gehitzeko proposatzen da, ondoko 

taulako xehetasunaren arabera:  

 

Gastuen 

partida 

Azalpena Kredituak 

Egungoak Aldaketak Behin betikoak 

     1 0100.227.133.00.99 2017  MUGIKORTASUN PLANA  120.000,00  26.500,00  146.500,00 

    1 0200.226.326.00.99 2017  ESKOLA KONTSEILUA  26.000,00  1.450,00  27.450,00 

    1 1000.227.336.00.99 2017  MEMORIA HISTORIKOA  12.000,00  8.281,38  20.281,38 

    1 1000.226.920.00.04 2017  GASTU JURIDIKOAK  50.000,00  3.267,00  53.267,00 

    1 0100.609.171.00.01 2017  MARIANTON PARKE ESTALIA  245.000,00  12.910,20  257.910,20 

    1 0100.219.133.00.01 2017  OTA PINTAKETA  0,00  20.000,00  20.000,00 

    1 0100.601.133.00.01 2017  OTA SEINALIZAZIO BERTIKALA  0,00  14.000,00  14.000,00 

    1 1000.227.133.00.99 2017  OTA. BESTE HAINBAT GASTU  0,00  60.000,00  60.000,00 

    1 0100.622.173.00.02 2017  INBERTSIOAK HONDARTZAKO 

INSTALAZIOETAN 

 90.000,00  10.000,00  100.000,00 

    1 0100.622.132.01.02 2017  FIELATOAN IBERTSIOAK  30.000,00  100.000,00  130.000,00 

    1 0100.609.171.00.03 2017  BEHEKO PLAZAKO PARKEA  0,00  21.780,00  21.780,00 

    1 0100.601.153.20.01 2017  HOBETZE OBRAK BIDE  150.000,00  83.507,81  233.507,81 



                                                                                 …………………….. 
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PUBLIKOETAN 

    1 0100.210.153.30.02 2017  HAUR PARKEEN MANTENIMENDUA  5.000,00  18.000,00  23.000,00 

     

     GUZTIRA  728.000,00  379.696,39  1.107.696,39 

 

 

Kod. Partida Azalpena Zenbatekoa 

    a  2 0000.870.920.00.01 2017  DIRUZAINTZAKO GERAKINA GASTU 

OROKORRETAR 

 379.696,39 

    

   FINANTZAKETA GUZTIRA  379.696,39 

 

KODEEN AZALPENA 

 

 a) Gastu orokorretarako diruzaintzako gerakina. 

 b) Finantzaketa lotua duten gastuetarako diruzaintza gerakina 

 c) Sarrera berri edo handiagoak. 

 d) Kredituen baliogabetze baja. 

 e) Kreditu eragiketak. 

 

 Zumaia,  2017ko ekainaren 16an 

 Alkatea 

 

Alkateak gaiaren berri eman du. 

 

--------------------------------- 

 

 

2.3.-   KIROL PATRONATUAREN 1.go KREDITU ALDAKETAREN BERRI EMATEA. 

 
  Zumaiako udaleko Kontu-hartzailea naizen honek, txosten hau idatzi dut Alkateak 2017ko ekainaren 

6ko Dekretuan agindutakoa betez, eta 1174/1987 Errege Dekretuak, irailaren 18koak, udal administrazioan estatu 

mailako gaikuntza duten funtzionarioen araubide juridikoa erregulatzen duenak, 4.1. artikuluaren g) eta h) 

letretan ematen dizkidan funtzioez baliatuz. 

 

TXOSTENA 

 

 21/2003 Foru Arauak, Gipuzkoako Toki Erakundeen Aurrekontuei buruzkoak, 32. artikuluan 

xedatutakoaren arabera, ordainketa kredituen gerakinak hurrengo ekitaldiko gastuen aurrekontuan txertatu 

litezke, bertan adierazitako kasuetan, beti ere horretarako behar adinako finantza-baliabideak baldin badaude. 

 

 Aurrekontuaren likidazioaren ondorioz kreditu gerakinak zehaztu behar dira, besteak beste. Gainera, 

bertan adierazi beharko da kreditu horietatik zeintzuk betetzen dituzten txertagarriak izateko aipatutako foru 

arauak exijitzen dituen baldintzak. 

 

 Finantzaketa lotua duten gastuetan, horiei dagozkien kreditu gerakinak derrigorrez txertatu beharko 

dira, ondoko kasuetan ezik: uko egiten zaionean gastuaren gauzatzeari edo gastua gauzatzerik ez dagoenean. 
 

 Nolanahi ere, kreditu txertaketa ekitaldi honetako ekainaren 30a baino lehen egin beharko da. 

 



                                                                                 …………………….. 
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Bestalde, 21/2003 Foru Arauak 32.4. artikuluan ezartzen duenez, txertatzen diren kredituak txertaketaren 

ekitaldi berean burutu beharko dira, hau da, ekitaldi horretan bertan obligazioaren onarpen fasera iritsi beharko 

dute. Halaber, kreditu bera urte batean baino gehiagotan ezingo da txertatu, sarrera finalistekin finantzatzen 

diren kapital eragiketen kasuan izan ezik. 

 

  2016eko ekitaldiko aurrekontuaren likidazioaren arabera txertatzeko modukoak diren kreditu gerakinak 

berrikusi ondoren, eta adierazitako araudia jarraituz,  2017ko aurrekontuko  1. kreditu txertaketa proposatzen dut,  

5.581,72 eurokoa, eta ondoko eranskinean jaso ditut horren finantzaketa eta gainerako xehetasunak. 

 

 ZUMAIA,  2017ko ekainaren 6an 

 Kontu-hartzailea 

 

ERANSKINA 

 

 2017ko aurrekontuan kredituak txertatzeko proposamena. 

 

Kod. Gastuen partida Azalpena Zenbatekoa 

    d 
  1 0000.623.342.01.05 2016  INSTALAKUNTZETAN INBERTSIOAK  5.581,72 

 
   

   TXERTATU BEHARREKO KREDITUAK GUZTIRA  5.581,72 

 

 

KODEEN AZALPENA 

 

 a) Aurreko ekitaldiko azken hiruhilekoan onartutako transferentziak eta kreditu gehigarriak. 

 b) Xedatutako gastuen kredituak, obligazioa onartu gabe dutenak. 

 c) Gaitutako kredituak eta finantzaketa lotua duten kredituak. 

 d) Kapital eragiketen kredituak. 

 

 2017ko aurrekontuko kreditu txertaketaren finantzaketa 

 

Kod. Sarreren partida Azalpena Zenbatekoa 

    a   2 0000.870.000.00.01 2017  DIRUZAINTZA GERAKINA GASTU 

OROKORRETARAK 

 5.581,72 

    

   FINANTZAKETA GUZTIRA  5.581,72 

 

KODEEN AZALPENA 

  

 a) Gastu orokorretarako diruzaintza gerakina. 

 b) Finantzaketa lotua duten gastuetarako diruzaintza gerakina. 

 c) Sarrera konpromisoak. 

 d) Sarrera berriak edota likidatutako sarrera handiagoak. 

 e) Aurreko ekitaldian aurrekontuan aurreikusitako epe luzerako maileguak, formalizatu gabeak. 

  

 

Alkateak gaiaren berri eman du 

 

--------------------------------- 

 



                                                                                 …………………….. 
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2.4.-  IRIZPENA: 

2.4.1.- 2016KO KONTU OROKORRA ONARTZEA, BIDEZKO BADA.- 

 

Alkateak gaia aurkeztu du. 

 

Joseba Azpiazuk (EH BILDU) aipatu du txoten potolo horretan zerbitzu kontratuak 

falta direla.  

 

 

  

 

ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   11 boto (5 EAJ-PNV;  5 EH BILDU; 1 ES-SV) 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   2016. Ekitaldiko KONTU OROKORRA onartu da. 

------------------------- 

 

 

 

 

3.-  HIRIGINTZA.- 

3.1.-  IRIZPENA: 

ZUMAIAKO 19-HA-OIKIAKO 19.4 EXEKUZIO UNITATEAREN BARNE 

ERREFORMARAKO EGITASMO BEREZIARI BEHIN BETIKO ONARPENA EMATEA, 

BIDEZKO BADA.- 

 
2017KO  UZTAILAREN 20KO HIRIGINTZA BATZORDE INFORMATZAILEAREN IRIZPENA, ZUMAIAKO 19-HA-OIKIAKO 

19.4 EXEKUZIO UNITATEAREN BARNE ERREFORMARAKO EGITASMO BEREZIARI  

BEHIN BETIKO ONARPENA EMATEKO IRIZPENA. 

 

AURREKARIAK 

  

1.- Ikusirik EUSKO JAURLARITZAKO, Hezkuntza sailaren ekimenez, Zumaiako Oikia auzoan, eskola berria eraiki 

ahal izateko, Gonzalez Cavia y Cabrera arkitektura estudioko Marta Gonzalez Cavia, Martin Gonzalez 

Cavia, Jorge Cabrera Bartolome eta Jesus Mª Baranda Gonzalez arkitektoek idatzitako 19 HA-Oikia, 19.4 

Exekuzio Unitatearen Barne Erreformarako Egitasmo Berezia. 

 

2- Ikusirik 2017ko martxoaren 14ko 160/2017 zk. duen Alkatetza Dekretuz  19 HA-Oikia, 19.4 Exekuzio 

Unitatearen Barne Erreformarako Egitasmo Bereziari hasierako onarpena eman zitzaiola. 

 

3.- Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean argitaratu zela iragarkia 2017ko martxaren 24an, baita Berria, Urola 

Kostako Hitza  eta Diario Vasco egunkarian. Era berean, udaleko iragarki taulan eta Zumaiako Udaletxeko 

webgunean ere argitaratu dela. 

 



                                                                                 …………………….. 
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4.-Ikusirik Dokumentua Kostaseko eta itsasoko zuzendaritza Orokorrera bidali zela eta honek 2017ko 

Ekainaren 19an aldeko txosten luzatu zuela. 

 

5.- Ikusirik agerraldi publikoaren epe barruan ez direla alegaziorik aurkeztu. 

 

6- Ikusirik 2017ko uztailaren 20ko Hirigintza, Obra, Zerbitzuak, Ingurumena eta Udaltzaingoaren Batzordean 

alegaziorik ez dela izan  informatu dela. 

 

 

IRIZPENA 

 

Ondorioz, 2017ko uztailaren 20ko Hirigintza, Obra, Zerbitzuak, Ingurumena eta Udaltzaingoaren Batzorde 

informatzaileak, honako botoekin: 

 

      Alde:  Oier Korta Esnal (EAJ) 

                           Jon Iraola Rezola(EAJ) 

                           Alex Oliden Antia (EHBildu)       

      Aurka:             

      Abstentzioa:  

 

ALDEKO irizpena eman du eta honako Proposamen hau udalbatzako osoko bilkuraren iritzipean jartzea 

erabaki du, azaroaren 28ko 2568/1986 Errege Dekretuz onartutako Herri Administrazioen Araubide 

Juridikoaren eta Administrazio Prozeduraren Arautegiaren 135.3 artikuluak xedatutakoaren arabera, 

araututakoari jarraituz, erabakia udalbatzako bertan daudenen gehiengo sinplea beharko delarik, apirilaren 

2ko 7/1985 Toki Erakundetako Oinarrietako 47. artikuluan ezarritakoaren arabera, honako PROPOSAMENA 

egin da: 

 

LEHENA.- EUSKO JAURLARITZAKO, Hezkuntza sailaren ekimenez, Zumaiako Oikia auzoan, eskola berria eraiki 

ahal izateko, Gonzalez Cavia y Cabrera arkitektura estudioko Marta Gonzalez Cavia, Martin Gonzalez 

Cavia, Jorge Cabrera Bartolome eta Jesus Mª Baranda Gonzalez arkitektoek idatzitako 19 HA-OIKIA, 19.4 

EXEKUZIO UNITATEAREN BARNE ERREFORMARAKO EGITASMO BEREZIAri BEHIN BETIKO ONESPENA ematea. 

 

BIGARRENGOA: Onartutako dokumentua Foru Aldundiko hirigintzako plangintzaren erregistro 

administratibora bidaltzea eta erabakia eta agiri bateratua Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean eta lurralde 

historikoan hedadura gehien duen egunkarian edo egunkarietan argitaratzea 

Zumaia, 2017ko uztailarenn 20a. 

 

HIRIGINTZA, OBRA, ZERBITZUAK, INGURUMENA ETA UDALTZAINGOAREN BATZORDEBURUA 

Oier Korta Esnal 

 

 

 

Alkateak gaia azaldu du eta, jarraian, bozkatzeari ekin diote. 

 

 

ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   11 boto (5 EAJ-PNV;  5 EH BILDU; 1 ES-SV) 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   Zumaiako 19-HA-Oikiako 19.4 exekuzio unitatearen 

barne erreformarako egitasmo bereziari behin betikoz onartu da. 

------------------------- 



                                                                                 …………………….. 
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4.-   HIRIGINTZA, OBRA, ZERBITZUAK, INGURUMEA ETA UDALTZAINGOAK.- 

 

4.1.-  IRIZPENAK: 

4.1.1.- ZUMAIAKO UDALAK ETA IZENPE, S.A.ren arteko LANKIDETZA HITZARMENA 

ONARTZEA, BIDEZKO BADA, ZUMAIAKO UDALAK ERREGISTRO ERAKUNDE GISA, 

IDENTIFIKAZIO ETA SINADURAKO BITARTEKO ELEKTRONIKOAK JAULKITZEKO, ETA  

ALKATEARI HITZARMENA FOMALIZATZEKO BEHARREZKOAK DIREN AGIRIAK 

SINATZEKO  GAITASUNA EMATEA. 

 

 
2017KO UZTAILAREN 20KO HIRIGINTZA, OBRA, ZERBITZUAK, INGURUMENA ETA UDALTZAINGOAREN 

BATZORDEAREN IRIZPENA, ZUMAIAKO UDALA ETA IZENPE S.A.LANKIDETZAN ARITZEA IDENTIFIKAZIO ETA 

SINADURAKO BITARTEKO ELEKTRONIKOAK JAULKITZEN, ERREGISTRO ERAKUNDE GISA.  

 

AURREKARIAK 

 

1. Lineako ingurunean konfiantzazko giroa sortzea funtsezkoa da ekonomia eta gizartea garatzeko. 

Mesfidantzak (zehazki, antzemandako segurtasun juridikorik ezaren ondoriozkoak) zalantzan jarrarazten 

ditu kontsumitzaileak, enpresak eta administrazio publikoak bide elektronikoaren bitartez transakzioak 

egiteko eta zerbitzu berriak bereganatzeko garaian. 

2.  

_1. kontuan hartuzkoa, 910/2014 Araudia (EB), Europako Parlamentuarena eta Kontseiluarena, 2014ko 

uztailaren 23koa, barne-merkatuko identifikazio elektronikoari eta transakzio elektronikoetarako 

konfiantzazko zerbitzuei buruzkoa, eta 1999/93/EE Zuzentaraua indargabetzen duena._ 

Zalantzarik gabe, lehen kontuan hartuzko horrek leialki jasotzen du Europako barne-merkatuaren egoera 

sozioekonomikoa. Egungo gizartea gizarte heldua da, herritarren, enpresen eta administrazio publikoen 

artean elkarreragin elektronikoak lortzeko gai izango den merkatu digital bakarra sortzeko prestatua; 

gizarte hau gauza da lineako zerbitzuetan eta negozio elektronikoetan eraginkortasun handienera 

iristeko; eta, azken batean, sozietate honek erabateko konfiantza du merkatu digital bakarrean. 

3. Esparru arauemaile berri horrek erabateko garrantzia ematen dio, identifikazio eta autentifikazio 

elektronikoaren segurtasunari ez ezik, elkarreragingarritasunari ere; halakotzat ulertuta informazio-sistemek 

eta horiek eusten dituzten prozedurek duten ahalmena datuak partekatzeko, elkar ezagutzeko eta 

informazio- eta ezagutza-trukea fidagarritasunez eta segurtasunez ahalbidetzeko. 

Araudiaren xede dira, era berean, konfiantzazko zerbitzuak (halakotzat ulertuta sinadura elektronikoak, 

zigilu elektronikoak, denbora-zigiluak, entrega-zerbitzuak edo webguneen ziurtagiriak sortu, egiaztatu eta 

baliozkotzea), lineako ingurunean konfiantza eta segurtasun juridikoa sortzen laguntzen duten heinean. 

Konfiantzazko zerbitzu kualifikatuen eta konfiantzazko zerbitzuen emaile kualifikatuaren kontzeptuak 

sartuta, legegilearen asmoa da herritarrengan konfiantza areagotzea, zerbitzu edo produktu kualifikatuen 

segurtasun-maila handia ziurtatuko duten eskakizunak eta betebeharrak zein diren adieraztearren. 

4. Esparru horretan Izenpek sortzen dituen identifikazio eta sinadura elektronikoko bitartekoek harpidedunei 

eta, hala badagokio, gakoen edukitzaileei ere aukera ematen diete modu elektronikoan harremanetan 

jartzeko administrazio publikoekin, erakunde erabiltzaileekin eta haiek erabiltzea onartu duten instituzio 

publiko eta pribatuekin, baita azken horien artean ere. 

Izenpek, ziurtagirietan oinarritutako identifikazio- eta sinadura-bitartekoez gainera, baditu ziurtagirietan 

oinarritu gabeko identifikazio-tresnak. 

5. Zumaiako Udalak interesdunen identifikazio eta sinadura elektronikoko sistematzat onartzen ditu bai 

ziurtagirietan oinarritutako sistemak, bai beste edozein sistema. 



                                                                                 …………………….. 
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6. Ondorioz, helburu izanik interesdunei aukera ematea Izenpek jaulkitako bitarteko elektronikoak 

erabiltzeko, bi aldeek interesa dute jarraian eransten den lankidetza hitzarmenean agertzen  diren 

klausulen arabera lankidetzan aritzeko.  

IRIZPENA 

 

Ondorioz, 2017ko uztailaren ean Hirigintza, Obra, Zerbitzuak, Ingurumena eta uUdaltzaingoaren Batzorde 

informatzaileak, ondorengo botoekin: 

 

        Alde:  Oier Korta Esnal (EAJ) 

                           Jon Iraola Rezola(EAJ) 

                           Alex Oliden Antia (EHBildu)       

            

        Aurka:           0 

        Abstentzioa: 0 

 

ALDEKO irizpena eman du eta honako Proposamen hau udalbatzako osoko bilkuraren iritzipean jartzea 

erabaki du, azaroaren 28ko 2568/1986 Errege Dekretuz onartutako Herri Administrazioen Araubide Juridikoaren 

eta Administrazio Prozeduraren Arautegiaren 135.3 artikuluak xedatutakoaren arabera, araututakoari jarraituz, 

erabakia udalbatzako bertan daudenen gehiengo soila beharko delarik, apirilaren 2ko 7/1985 Toki 

Erakundetako Oinarrietako 47.1 artikuluan ezarritakoaren arabera, ondorengo PROPOSAMENA egin da: 

 

1.- Zumaiako Udala eta Izenpe s.a. lankidetzan aritzea identifikazio eta sinadurako bitarteko elektronikoak 

jaulkitzen, erregistro erakunde gisa. 

 

2.- Alkateari ahalmena ematea aipatu hitzarmena eta hori egikaritzeko beharrezkoak diren dokumentu 

guztiak sinatzeko.  

 

3.- Erabaki hau jakinaraztea. 

 

Zumaian, 2017ko uztailaren 20an 

 

Hirigintza, Obra, Zerbitzu, Ingurumen eta Udaltzaingo  BATZORDEBURUA 

Oier Korta Esnal 

 

 

Alkateak gaia aurkeztu du eta, jarraian, bozkatzeari ekin diote. 

 

ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   11 boto (5 EAJ-PNV;  5 EH BILDU; 1 ES-SV) 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   Zumaiako Udalak eta Izenpe, S.A.ren arteko 

lankidetza hitzarmena onartu da, Zumaiako Udalak erregistro erakunde 

gisa, identifikazio eta sinadurako bitarteko elektronikoak jaulkitzeko, eta  

alkateari hitzarmena fomalizatzeko beharrezkoak diren agiriak sinatzeko  

gaitasuna eman zaio 

------------------------- 

 

 

 



                                                                                 …………………….. 
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4.1.2.-  ZUMAIAKO UDALA ETA GFAko OGASUN ETA FINANTZA DEPARTAMENDUAK 

INFORMAZIOA ELKARRI LAGATZEKO LANKIDETZA HITZARMENA ONARTZEA, 

BIDEZKO BADA, ETA ALKATEARI HITZARMENA FOMALIZATZEKO BEHARREZKOAK 

DIREN AGIRIAK SINATZEKO  GAITASUNA EMATEA. 

 
2017KO UZTAILAREN 20KO HIRIGINTZA, OBRA, ZERBITZUAK, INGURUMENA ETA UDALTZAINGOAREN 

BATZORDEAREN IRIZPENA, ZUMAIAKO UDALA ETA OGASUN ETA FINANTZA DEPARTAMENDUAK INFORMAZIOA 

ELKARRI LAGATZEKO LANKIDEZA HITZARMENAREN D-7 ERANSKINA “GIPUZKOAKO FORU ALDUNDIKO LEGEZKO 

ORDEZKARIEN ERROLDAN JASOTAKO DATUEN KONTSULTA” IZENEKO ERANSKINA SINATZEA ONARTZEKO. 

 

AURREKARIAK 

Foru Administrazioaren eremuan bitarteko elektronikoen erabilera arautzen duen irailaren 28ko 23/2010 Foru 

Dekretuaren 23. artikuluak Ogasun eta Finantza Departamentuari atxikitzen dio legezko ordezkarien errolda, 

eta ezartzen du errolda hori buruzko arauketa espezifikoa Ogasun eta Finantza Departamentuko foru 

diputatuaren foru aginduz ezarriko dela.  

Emandako eskuduntza erabiliz Gipuzkoako Foru Aldundiko legezko ordezkarien errolda arautzen duen urriaren 

28ko 573/2014 Foru Agindua eman zen, Gipuzkoako foru administrazioaren aurrean egin daitezkeen jarduketei 

mugatuta.  
 

Administrazio Publikoen Administrazio Prozedura Erkideari buruzko urriaren 1eko 39/2015 Legeak ezartzen 

duenari jarraituz administrazio guzti-guztien ahalordetze-erregistro elektronikoak elkarreragingarritasun osoa 

izan behar dute beren artean, eta horien bidez, baliozko moduan egiaztatu ahal izango da administrazio 

publikoen aurrean hirugarren baten izenean jarduten dutenen ordezkaritza, kontsulta eginez antzeko beste 

administrazio-erregistro batzuetan, merkataritza-erregistroan, jabetzaren erregistroan eta notario-

protokoloetan. 
 

Nahiz eta 39/2015 Legearen ahalordetze-erregistro elektronikoei buruzko neurriak 2018ko urriaren 2ra arte 

indarrean egongo ez diren, herri administrazioen arteko elkarreragingarritasuna garatu bitartean, egokitzat jo 

da Gipuzkoako Foru Aldundiko legezko ordezkarien erroldaren aplikagarritasuna lurralde historikoaren udal 

administrazioari zabaltzea.  

Irailaren 28ko 23/2010 Foru Dekretuak, 47.2. artikuluan, ezartzen du foru administrazioaren eta beste 

administrazio publikoen artean bitarteko elektronikoak erabiliz egin daitezkeen datu igorpenak bideratzeko 

ohiko tresna lankidetza hitzarmena izango dela, datu igorpen hori aldizka edota jarraian egin behar bada, eta 

datu horiek interesdun ugariri buruzkoak badira edota datu horiek askori eragiten badiete. 

 

Aurrekoarekin bat etorriz, otsailaren 24ko 148/2014 Foru Aginduaren bitartez onartu zen Ogasun eta Finantza 

Departamentuak eta Gipuzkoako lurralde historikoko udalek informazioa elkarri lagatzeko izenpetu beharreko 

lankidetza hitzarmenaren eredua. Gipuzkoako ia udal guztiek sinatu dute aipatutako hitzarmena, eta bertan 

aurreikusten da beste informazio lagapen batzuk gaineratzeko aukera, hitzarmenaren eranskin gisa. 

 

Horiek horrela Gipuzkoako udalek legezko ordezkarien erroldan jasotako datuak atzituko dute aipatutako 

hitzarmenaren eranskin berrian jasotzen den eran. Eranskin hori, «D-7 Eranskina Gipuzkoako Foru Aldundiko 

legezko ordezkarien erroldan jasotako datuen kontsulta» izenekoa, 162/2017 Foru Aginduaren bitartez onartu 

eta horren testua Foru Agindu horren eranskinean jasotzen da. 

 

IRIZPENA 

 

Ondorioz, 2017ko uztailaren ean Hirigintza, Obra, Zerbitzuak, Ingurumena eta uUdaltzaingoaren Batzorde 

informatzaileak, ondorengo botoekin: 

 

        Alde:    Oier Korta Esnal (EAJ) 

                           Jon Iraola Rezola(EAJ) 

                           Alex Oliden Antia (EHBildu)       

        Aurka:           0 

        Abstentzioa: 0 

 

ALDEKO irizpena eman du eta honako Proposamen hau udalbatzako osoko bilkuraren iritzipean jartzea 

erabaki du, azaroaren 28ko 2568/1986 Errege Dekretuz onartutako Herri Administrazioen Araubide Juridikoaren 

eta Administrazio Prozeduraren Arautegiaren 135.3 artikuluak xedatutakoaren arabera, araututakoari jarraituz, 

erabakia udalbatzako bertan daudenen gehiengo soila beharko delarik, apirilaren 2ko 7/1985 Toki 

Erakundetako Oinarrietako 47.1 artikuluan ezarritakoaren arabera, ondorengo PROPOSAMENA egin da: 

 



                                                                                 …………………….. 
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1.- Zumaiako Udala eta Gipuzkoako Foru Aldundiko Ogasun eta Finantza departamenduak informazioa elkarri 

lagatzeko lankideza hitzarmenaren D-7 “gipuzkoako foru aldundiko legezko ordezkarien erroldan jasotako 

datuen kontsulta” izeneko eranskina sinatzea onartzea  

 

2.- Alkateari ahalmena ematea aipatu hitzarmena eta hori egikaritzeko beharrezkoak diren dokumentu 

guztiak sinatzeko.  

 

3.- Erabaki hau jakinaraztea. 

Zumaian, 2017ko uztailaren 20an 

 

Hirigintza, Obra, Zerbitzu, Ingurumen eta Udaltzaingo  BATZORDEBURUA 

Oier Korta Esnal 

 

Zuzenean bozkatzera pasa dira 

 

ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   11 boto (5 EAJ-PNV;  5 EH BILDU; 1 ES-SV) 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   Zumaiako Udala eta GFAko Ogasun eta Finantza 

departamenduak informazioa elkarri lagatzeko lankidetza hitzarmena 

onartu da, eta Alkateari hitzarmena fomalizatzeko beharrezkoak diren 

agiriak sinatzeko  gaitasuna eman zaio. 

------------------------- 

 

 

 

 

4.1.3.-  SANTIAGO HONDARTZAKO EREMUARI BURUZ, GETARIAKO UDALAREN ETA 

ZUMAIAKO UDALAREN ARTEKO LANKIDETZA HITZARMENA ONARTZEA, BIDEZKO 

BADA, ETA ALKATEARI HITZARMENA FOMALIZATZEKO BEHARREZKOAK DIREN 

AGIRIAK SINATZEKO  GAITASUNA EMATEA. 

 
 

2017KO UZTAILAREN 20KO HIRIGINTZA, OBRA, ZERBITZUAK, INGURUMENA ETA UDALTZAINGOAREN 

BATZORDEAREN IRIZPENA, ZUMAIAKO ETA GETARIAKO UDALEN ARTEKO LANKIDETZA-HITZARMENA SANTIAGO 

HONDARTZAREN KUDEAKETARI BURUZKOA.  

 

AURREKARIAK 

 

1.- Santiagoko ondartza bi udal dermioen artean banatuta dago, nahiz eta muga zehatza non izan behar 

den bi udalerrien artean inoiz ez den erabat finkatu. Desadostasun hau historikoa gertatzen da eta bi 

Udalerriek Aldundiari gaia behin betiko finkatzea eskatu diote.  

 

2. Santiagoko hondartza Getariako herrigunetik urruti dago eta aldiz Zumaiako herrigunearen ondoan, hain 

zuzen Urola ibaiaren itsas-adarrak banatzen du herrigunetik. 

 

Errealitate geografiko honengatik, Zumaiako Udalarentzat garrantzi handikoa gertatzen da eta aldiz 

Getariako Udalarentzat ez. 



                                                                                 …………………….. 
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Horren lekuko dira Zumaiako Udalak azken hamarkadetan inguru honengatik landu eta idatzi dituen agiriak, 

besteak beste: 

 

1.- Hamar urte dira Santiago hondartzaren inguruko lehen azterketak hasi zirela. Harrezkero, ingurua hobetzeko 

jarduketa batzuk eginagatik, hondartzari eta padurari ez diote osotasunezko soluzioa eman; besteak beste, 

2006ean hondartzako instalazioen birgaitzea, 2008an eraispena, 2012an Eusko Jaurlaritzak eremuari ZEC 

kategorian sartzea behin betikoz onartu zuen.  

 

Nolanahi ere, Zumaiako Arau Subsidiarioko 2. Sistema orokorraren garapenarako plan bereziarekin baino ez 

zitzaion benetazko bultzada eman eremuari; izan ere, 2007ko urtarrilaren 26ean Gipuzkoako Foru Aldundiko 

Lurralde Antolaketa eta Sustapenerako Departamentuko Foru Diputatuak Foru Agindua eman zuen Zumaia 

eta Getariako «Santixo Hondartza» 2. Sistema Orokorra garatzeko Plan Berezia behin betikoz onartzeko. 

 

Areago, 2014ko azaroaren 27an Zumaiako Udalak Urolako itsasadarra babesteko eta mantentzeko plan 

berezia onartu zuen. 

 

2.- Hartara, Estatuko Administrazio Orokorrak -Dirección General de Sostenibilidad de la Costa y del Mar- 

2010eko abenduaren 10ean Santiagoko hondartza ingurumen-berreskuratze proiektua onartu zuen eta 

2015eko urrian proiektua -“C.S.: PROYECTO DE RECUPERACIÓN AMBIENTAL DE LA PLAYA DE SANTIAGO. T.M. 

ZUMAIA-GETARIA (GIPUZKOA)” -  LKS, S.Coop-ri esleitu zion. 

3.- Ondoren, Nekazal eta Arrantza, Elikadura eta Ingurumen Ministerioak, Itsasoa eta Kostaldea iraunarazteko 

Zuzendaritza Orokorra bitartez, Zumaiako Udalarekin intentzio-protokoloa sinatu dute 2017ko maiatzan. Bi 

aldeek ondorengo asmoak gauzatzeko hitza eman dute: 

Ministerioak: 

 Duna-eremua berroneratu eta landare autoktonoak landatzea 

 Sarbide berria Santiago hondartzara, arrapala berria eta eskailerak 

 Aipatu sarbide berrira gerturatzeko eta bide-zortasunetik igaroko den espaloiaren berrikuntza 

 Egun dauden instalakuntzak kentzea 

Hori guztia burutzeko proiektu teknikoa egin, onartu, eta aipatu obrak exekutatu eta finantzatu. 

 

Zumaiako Udalak: 

 Santiagoko paduraren ingurumen-eraberritzea 

 Zuloaga finkaren ingurunean sarbidea berreskuratu 

 Zerbitzuetako eraikin berria Santiago hondartzarako 

 Txiringito berria eraikin berezian 

Hori guztia burutzeko proiektu teknikoa egin, onartu, eta aipatu obrak exekutatu eta finantzatu. 

Horretaz gain, Zumaiako Udalak konpromisoa hartu du obrak exekutatu ostean beharrezko diren mantentze 

eta kontserbazio gastuak bere gain hartzea. 

4.- 2017ko ekainaren 6an 107. Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean, Gipuzkoako itsasertz zerbitzu probintzialak, 

“Zumaia eta Getariako U.E-an, (Gipuzkoa), Santiagoko hondartzaren Ingurumen Berreskurapenaren 

proiektua” argitaratu da hogei eguneko epean jendaurreko tramitea betetze aldera. 

Proiektuak aurreikusten dituen obrak honako hauek dira: 

Las obras definidas a nivel de proyecto constructivo son las siguientes: 



                                                                                 …………………….. 
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• Acceso mixto (rodado y de peatones) en rampa y acceso en escalera desde la carretera N-634 a la 

Playa de Santiago frente al parking actual. Bajo la rampa se proyecta un edificio para la futura implantación 

de servicios de playa: vestidores, duchas, sala de socorrismo y almacén. El acondicionamiento interior de este 

edificio se llevará a cabo por parte del Ayuntamiento de Zumaia y no es objeto de este proyecto. 

• Prolongación de la acera hasta la zona de Erdikohaitza consistente en la ampliación de acera 

existente y una nueva acera en voladizo. 

• Urbanización del mirador de Erdikohaitza y acceso en escalera a la playa. Incluye acometidas de 

agua, saneamiento y energía para una futura implantación de un local de restauración en el mirador.  

• Implantación de las redes necesarias para las nuevas instalaciones de servicio bajo la rampa, 

incluyendo la conexión con la red de saneamiento.  

• Retirada de las actuales instalaciones deterioradas: zona de juego de niños y bar provisional. 

Dado que las obras de saneamiento se realizarán a cargo del Ayuntamiento de Zumaia, tal y como muestran 

las fichas de reparto de ejecución de actuaciones entre la Dirección Gerneral de Sostenibilidad de la Costa y 

del Mar y el propio Ayuntamiento, la definición y valoración de estas actuaciones se incluyen en una 

separata. 

Saneamenduko obrak, berriz, Zumaiako Udalak egitea aurreikusten da. 

 

3.- Hitzarmen honek xedetzat hartzen du Getariako Udalaren eta Zumaiako Udalaren arteko elkarlankidetza 

zehaztea Santiago hondartzako eremuan exekutatuko den proiektuaren ondotik eratorritako kudeaketarako 

emakida eta gainontzeko azpiegituren kudeaketarako baldintzen inguruan. 

Santiagoko hondartzaren erabiltzaileen alde, hitzarmen honen objektua gauzatzeko, bi aldeek ondorengo 

konpromisoak hartzen dituzte: 

1. Zumaia eta Getariako U.E-an, (Gipuzkoa), Santiagoko hondartzaren Ingurumen Berreskurapenaren 

proiektua”-tik eratorritako azpiegituren emakida Zumaiako Udalak hartuko du bere gain. Getariako Udalak, 

berriz, bere eskumenei uko egin gabe, emakidari renuntzia egiten dio 5. Klausulan adierazitako iraupenarekin 

2. Aipatu azpiegituren mantenurako ohiko inbertsioak eta aparteko gastuak Zumaiako Udalak 

finantzatuko ditu. 

3. Saneamendu obrak Zumaiako Udalak exekutatu eta finantzatuko ditu. 

4. Sorospen zerbitzua Zumaiako Udalak hartuko du bere gain, beharrezko kontratazioak eta kalitatezko 

zerbitzua emateko beharrezko neurriak hartuz. 

5. Zaborra zerbitzua: Zumaiako Udalak zerbitzu honen gastuaren kargu egingo da. 

6. Komun publikoak: bere artapena, esplotazioa eta ardura Zumaiako Udalaren ardurapean 

geratutako da. 

7. Getariako Udalaren ardurapean geratuko da “Pintura Etxe” izenarekin ezagutzen den higiezinaren 

berrikuntzarako obra baimenaren izapidaketa eta onarpena, hala balegokio. 

IRIZPENA 

 

Ondorioz, 2017ko uztailaren 20ean Hirigintza, Obra, Zerbitzuak, Ingurumena eta Udaltzaingoaren Batzorde 

informatzaileak, ondorengo botoekin: 

 

        Alde:    Oier Korta Esnal (EAJ) 

                           Jon Iraola Rezola(EAJ) 

                           Alex Oliden Antia (EHBildu)                

        Aurka:           0 

        Abstentzioa: 0 

 



                                                                                 …………………….. 
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ALDEKO irizpena eman du eta honako Proposamen hau udalbatzako osoko bilkuraren iritzipean jartzea 

erabaki du, azaroaren 28ko 2568/1986 Errege Dekretuz onartutako Herri Administrazioen Araubide Juridikoaren 

eta Administrazio Prozeduraren Arautegiaren 135.3 artikuluak xedatutakoaren arabera, araututakoari jarraituz, 

erabakia udalbatzako bertan daudenen gehiengo osoa beharko delarik, apirilaren 2ko 7/1985 Toki 

Erakundetako Oinarrietako 47.2 artikuluan ezarritakoaren arabera, ondorengo PROPOSAMENA egin da: 

 

 

1.- Santiago hondartzako eremuari buruzko Getariako Udalaren eta Zumaiako Udalaren arteko 

elkarlankidetza-hitzarmena onartzea. 

2.- Exekutatuko den Santiagoko hondartzaren Ingurumen Berreskurapenaren proiektuaren ondotik eratorritako 

kudeaketarako emakida hartzea, Estatuko Administrazio Orokorrak emandakoa, hain zuzen ere. 

3.- Aipatu proiektuak aurreikusten dituen saneamendu obrak gauzatzea eta horretarako beharrezko diren 

finantza-baliabideak onartzea.  

4.- Alkateari ahalmena ematea aipatu hitzarmena eta hori egikaritzeko beharrezkoak diren dokumentu 

guztiak sinatzeko.  

 

5.- Erabaki hau jakinaraztea eta argitaratzea. 

Zumaian, 2017ko uztailaren 20an 

 

Hirigintza, Obra, Zerbitzu, Ingurumen eta Udaltzaingo  BATZORDEBURUA 

Oier Korta Esnal 

 

Alkateak gaia azaldu du eta, ondoren, bozkatzeari ekin diote. 

 

 

 

ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   11 boto (5 EAJ-PNV;  5 EH BILDU; 1 ES-SV) 

 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   Santiago hondartzako eremuari buruz, Getariako 

Udalaren eta Zumaiako Udalaren arteko lankidetza hitzarmena onartu 

da, eta Alkateari hitzarmena fomalizatzeko beharrezkoak diren agiriak 

sinatzeko  gaitasuna eman zaio. 

------------------------- 

 

 

 

 

 

5.-  GIZARTE ZERBITZUAK: 

 



                                                                                 …………………….. 
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5.1.- IRIZPENA: 

5.1.1.- KOORDINAZIO SOZIOSANITARIORAKO PROTOKOLOA ONARTZEA, BIDEZKO 

BADA, HONAKO HAUEN ARTEAN: DONOSTIALDEA ESI, OSPITALEZ KANPOKO 

OSASUN MENTALEKO SAREA, UDALEN GIZARTE-ZERBITZUAK ETA GIPUZKOAKO 

FORU ALDUNDIAREN GIZARTE POLITIKAKO DEPARTAMENUA; ETA ALKATEARI 

HITZARMENA FOMALIZATZEKO BEHARREZKOAK DIREN AGIRIAK SINATZEKO  

GAITASUNA EMATEA. 

 
2017KO EKAINAREN 13KO GIZARTE ZERBITZUETAKO BATZORDEAREN IRIZPENA, KOORDINAZIO 

SOZIOSANITARIORAKO PROTOKOLOA ONARTZEKO HONAKO HAUEN ARTEAN: DONOSTIALDEA ESI, OSPITALEZ 

KANPOKO OSASUN MENTALEKO SAREA, UDALEN GIZARTE-ZERBITZUAK ETA GIPUZKOAKO FORU ALDUNDIAREN 

GIZARTE POLITIKAKO DEPARTAMENTUA. 

 

AURREKARIAK 

 

1. EAEko Gizarte Zerbitzuei buruzko 12/2008 Legeak honela dio: “Osasun-arazo larriak direla-eta, 

eta/edo gizartetik bazterturik geratzeko arriskua dela-eta, pertsona batzuek behar dituzten zainketek 

osatzen dute arreta soziosanitarioa, osasun-arreta eta gizarte-arreta aldi berean biltzen dituena, koordinatua 

eta egonkorra, arreta jarraituaren printzipioarekin bat datorrena”. 

 

2. Dokumentu honen xedea protokolo bat zehaztea da koordinazio soziosanitarioa lortzeko honako 

hauen artean: DONOSTIALDEA ESIa, Ospitales Kanpoko Osasun Mentaleko Sarea, udalen gizarte-zerbitzuak 

eta Gipuzkoako Foru Aldundiaren Gizarte Politikako Departamentua. Esparru-prozedura gisa ezartzen da, 

eta helburua gero udalerri bakoitzaren ezaugarrietara egokitzea da. 

 

3. Esku-hartzaileentzat balio operatiboa du, eta denentzat da loteslea. Zerbitzu-erakunde sanitarioek 

eta bestelako erakunde sinatzaileek konpromisoa hartzen dute haien ardurapeko esparruan dauden 

herritarren arreta-beharrei erantzuteko, diziplinarteko esku-hartzeak eginez nork bere zerbitzu-zorroaren 

bidez, modu integralean erantzute aldera herritarren beharrei haien ingurune sozial ohikoan, arin eta era 

koordinatuan betiere, bikoiztasunak eta asistentzia-hutsuneak saihestuta, arretak aurrera jarraituko duela 

bermatzeko. 

 

IRIZPENA 

 

Ondorioz, 2017ko ekainaren 13an Gizarte Zerbitzuetako Batzorde informatzaileak, ondorengo botoekin: 

 

        Alde:             4 

        Aurka:           0 

        Abstentzioa:  0 

 

ALDEKO irizpena eman du eta honako Proposamen hau udalbatzako osoko bilkuraren iritzipean jartzea 

erabaki du, azaroaren 28ko 2568/1986 Errege Dekretuz onartutako Herri Administrazioen Araubide Juridikoaren 

eta Administrazio Prozeduraren Arautegiaren 135.3 artikuluak xedatutakoaren arabera, araututakoari jarraituz, 

erabakia udalbatzako bertan daudenen gehiengo soila beharko delarik, apirilaren 2ko 7/1985 Toki 

Erakundetako Oinarrietako 47.1.) artikuluan ezarritakoaren arabera, ondorengo PROPOSAMENA egin da: 

 

1. Irizpen honi atxikitzen zaion testuak jasotzen duen Koordinazio Soziosanitariorako Protokoloa onartzea 

honako hauen artean: Donostialdea ESIa, Ospitalez kanpoko Osasun Mentaleko Sarea, UROLA KOSTAko 

udalen gizarte zerbitzuetako lehen arreta zerbitzuak eta Gipuzkoako Foru Aldundiaren Gizarte Politikako 

departamentua.  

 

2.- Alkateari beharrezkoak diren agiriak sinatzeko ahalmena ematea.  

 

Zumaian, 2017ko ekainaren 13an 

 

GIZARTE ZERBITZUETAKO BATZORDEBURUA 

Cristina Vicente Itziar 

 

Zuzenean bozkatzeari ekin diote. 

 

 



                                                                                 …………………….. 
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ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   11 boto (5 EAJ-PNV;  5 EH BILDU; 1 ES-SV) 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   Koordinazio soziosanitariorako protokoloa onartu 

da, honako hauen artean: Donostialdea ESI, Ospitalez Kanpoko Osasun 

Mentaleko Sarea, udalen gizarte-zerbitzuak eta Gipuzkoako Foru 

Aldundiaren gizarte politikako departamenua; eta Alkateari hitzarmena 

fomalizatzeko beharrezkoak diren agiriak sinatzeko  gaitasuna eman zaio. 

------------------------- 

 

 
 

 

6.-  PROPOSAMENAK: 

6.1.-  EH BILDU UDAL TALDEAREN IZENEAN AURKEZTURIKOA,  

ALOKAIRURAKO ETA EMANTZIPATZEKO DIRU LAGUNTZEN INGURUKOA  
 

TESTUINGURUA:  Etxebizitza oinarrizko eskubidea izanagatik, zumaiar askoren kasuan eskubide hau ez da 

betetzen. Ez da Zumaiako kasu isolatua, are gutxiago indarrean den jendartearen prekarietaterako joerarekin, 

baina Zumaian turismoak duen eraginarekin (azken urteotan, gainera, gorakadarekin) egoera orokor hori 

larriagotzen ari da gure herrian.   

Izan ere, duela urte batzuk Novotec etxeak Zumaiako Udalaren eskariz egindako ikerketak zioenez herriko 

etxebizitzen %10 pasatxo hutsik zeuden Zumaian. Horrez gain, zumaiarrek azken urte hauetan inoiz ezagutu 

gabeko fenomeno batekin egiten dute topo: alokairurako eskaria eskaintza baino altuagoa da. Ondorioz, 

alokairura joan nahi duen zumaiar askok itxaron zerrenda luzeetan zain egotea beste erremediorik ez du. Ziur 

aski, azken urteotako turismoaren gorakadak eta horrekin lotutako alokairu turistikorako erabilitako etxebizitzek 

zerikusi zuzena izango dute arazo berri honetan, baita alokairuaren garestitzean ere. Hala ere, alokairu 

turistikoaren erregulazio eta mugatzeak beste lanketa bat eskatzen duela ikusita, proposamen honen 

helburua ez da arazo honi zuzenean erantzutea, urte osoan alokairuan bizi diren edo bizi nahi duten 

herritarren egoerari lotutakoa baizik.  

HELBURUA: Proposamen honen helburua da zumaiarrei alokairua ordaintzeko diru laguntzak ematea. Alde 

batetik, herrian alokairuaren aldeko apustua eta kultura sustraitzeko. Baina, batez ere, alokairuan bizitzeko 

aukera egiten duten herritarrei hautu horrek bizitza duina izateko duten eskubidea ez ukatzeko. Etxebizitza 

eskubide unibertsala dela ulertzen delako, eta edozein pertsonaren bizi-proiekturako gakoetako bat.   

Azkenik, aipatu behar da diru laguntza hauek ez dituztela gizarte bazterkeria arriskuan dauden 

herritarrentzako jada indarrean dauden beste laguntza batzuk ordezkatuko.  

ZENBATEKOA: Jada antzeko diru laguntzak aplikatzen diren herrietako zenbatekoak ikusi eta Zumaiaren 

ezaugarrietara ekarrita, Zumaiako EH Bilduren proposamena da 2018ko aurrekontuetan alokairurako diru 

laguntza hauetarako 100 000 euroko partida bat bideratzea.       

   

1) Nori zuzenduta daude?  

Proposamen hau ondu aurretik, beste zenbait herritan egun existitzen diren antzeko laguntzak aztertu eta 

konparatu ditugu. Batzuetan laguntzak 18-35 urte bitarteko gazteei soilik bideratuta daude, eta besteetan 

aldiz, herriko kolektibo gehiagori zabaldu zaizkie (bananduak, 70 urtetik gorako pertsonak, alargunak, seme-

alabak euren kargura dituzten guraso bakarreko familiak, mugikortasun arazoak dituzten herritarrak etab.).   

Gure ustez, alokairuan bizitzeko eskubidea herritar orok izan behar luke, eta eskubide hori gauzatzeko 

zailtasunak adin-tarte eta ezaugarri ezberdinetako zumaiarrek izan ditzakete. Horiek horrela, Zumaiako EH 

Bilduren proposamena da diru laguntza hauen hartzaile potentzialak zumaiar guztiak izatea. Beraz, baldintzak 

betetzen dituen zumaiar orok izango luke eskaera egiteko aukera.  



                                                                                 …………………….. 
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Dena dela, laguntza hauetara bideratutako diru-kopuruari dagokiona baino eskaera gehiago baleude, 

eskarien artean lehentasunezko hurrenkerak finkatzeko hartzaile-motari buruzko hurrengo irizpidea jarraitzea 

proposatzen dugu:  

Lehenik, eta dituzten diru sarreren araberako hurrenkeran ordenatuta, honako kolektibo hauen barruan 

sartzen diren herritarrak: 18-35 urte bitartekoak, 70 urtetik gorakoak, alargunak, guraso bakarreko familiak, 

bananduak eta mugikortasun arazoak dituzten herritarrak.  

Horien ondoren, eta dituzten diru sarreren araberako hurrenkeran ordenatuta, aurreko kolektiboetatik kanpo 

gelditzen diren zumaiarrak.  

Azkenik, eta aipatutako hurrenkeren barruan, diru laguntza lehen aldiz eskatzen dutenak lehenetsiko dira 

bigarrenez eskatzen duten ezaugarri berdineko eskatzaileen aurrean, bigarrenez eskatzen dutenak 

hirugarrenez eskatzen dutenen aurrean etab.  

Bestalde, diru laguntzak eskatzeko aukera zumaiar orori irekia egonagatik, arreta berezia eskaini nahi diegu 

herriko gazteei. Gaur egun, gazteek zailtasun handienak gurasoen etxetik irten eta bizi proiektu propioa 

eraikitzen hasteko garaian aurkitzen dituzte, hau da, emantzipatzeko urratsak ematean.  

Zumaian dagoen alokairu eskaintza oso urria da eta eskatzen diren baldintzek, batez ere ekonomikoek, 

aukera hori are zailago bilakatzen dute. Gainera, lehen urtean, bestelako diru-laguntzak eskatzeko (DSBE, 

EPO...) aukerarik ere ez dute izaten emantzipatzeko aukerak are gehiago murriztuz.  

Hori horrela, zumaiar orori eskainitako alokairurako diru-laguntzekin batean emantzipatzeko diru laguntzak 

bermatzea proposatzen dugu. Horretarako, alokairurako diru laguntzak bermatzeko diru kantitateaz gain, 

urrats hau eman nahi duten gazteentzako beste diru kopuru bat bideratuz.   

Diru laguntza hauen izaerari dagokionean, Zumaiako EH Bilduk diru laguntza hauek herritarrei (norbanakoei) 

zuzentzea proposatzen du. Izan ere, jada honelako laguntzak indarrean dauden herrietan hauek familia edo 

bizikidetza unitateei zuzendutakoak izan arren, ulertzen dugu justuagoa dela norbanakoei zuzentzea.  

Alde batetik, beste pertsona batzuekin alokairua konpartitzeak ez duelako familia edo bizikidetza unitate bat 

sortzea berez ekarri behar. Tipologia anitzak aurki ditzakegu gure inguruan, eta guztiei lekua egiteko modurik 

onena laguntzak herritarrari, norbanakoari, zuzentzea da.  

Beste alde batetik, laguntzak ematerako orduan, benetan baldintzak betetzeko hurrenkeraren arabera behar 

gehien dutenei eman ahal izateko modurik onena norbanakoei zuzentzea dela uste dugu. Izan ere, adibidez 

etxebizitza batean hiru lagun bizi badira, eta laguntza eskatzeko baldintzak horietatik bakarrak beteko balitu, 

ulertzen dugu ez litzatekela justua beste biek baldintzak ez betetzeagatik hirugarrena laguntzarik gabe uztea, 

eta ezta bakarrak laguntzak betetzeagatik beste biek automatikoki laguntzak jasotzea ere. Gainera, horrela 

laguntzak gehiago banatuko lirateke eta baldintzak betetzen dituen jende gehiagok izango luke jasotzeko 

aukera.  

Beraz, laguntzak norbanakoei ematerakoan honako prozedura jarraitzea proposatzen dugu: alokairuaren 

kontratuan agertzen diren errentariak hartuko lirateke kontutan. Beraz, baldintzak betetzen dituen 

norbanakoari emango zaion laguntzaren kopuruaren oinarria, alokairu osoaren kopurua/errentari kopurua 

izango litzateke.  

Haurrak dituzten bizikidetza unitateak salbuespenak lirateke, kolektibo honek bizikidetza unitateei dagokien 

prozedura jarraitzea proposatzen dugu  (Guraso bakarreko familien kasuetan izan ezik).  

Laburbilduz, honako diru laguntzak dira proposatzen ditugunak:  

1) Alokairurako diru laguntzak (partida osoaren %80a): alde batetik nominalak eta bestetik haurrak dituten 

familiei, alegia, bizikidetza unitateei zuzenduak. 

 2) Emantzipatzeko diru laguntzak. Gurasoen etxetik lehen aldiz emantzipatzen diren gazteei bideratuta. 

Hauek ere nominala izango lirateke. (partida osoaren %20a).  

   

Horrela, aurreko bi taldeetatik batean diru partidaren ehuneko osoa estaliko ez balitz eta aldiz bestean 

ehuneko osoa estalita ere eskari gehiago badaude, talde bati zuzendutako partida-zatiaren soberakinak 

bestean erabiliko lirateke. 

 2) Eskatzaileek bete beharreko baldintzak  

Baldintza orokorrak:  

 Azken bi urteetan, gutxienez, zumaian erroldatua egotea.  

 Alokairua erregulatzen duen errenta kontratua bere izenean izatea.  

 Alokairuan bizi den etxebizitzan erroldatua egotea. 

  

 Etxebizitzarekin loturiko bestelako diru laguntzarik ez jasotzea (EPO besteak  beste)  

 Zumaiako Udaleko zerga, tasa, ariel eta zehapenen ordainketak egunera izatea.  

 Diruz lagunduko den etxe bizitza Zumaiako udalerrian kokatuta egotea eta dagokion bizigarritasun baimena 

izatea.  

 Laguntzetatik kanpo utziko lirateke, sustapen publikoko babes ofizialeko etxebizitzak, logelen alokairuak, 

etxebizitza gisa erabilitako lokalak eta Etxebideren programen barruan alokatutakoak.  

 Onuradunaren eta errentatzailearen artean inolako familia-loturarik ez izatea odolkidetasun edo 

ahaidetasuneko bigarren mailaraino.   

Diru laguntzak eskatzeko, diru sarreren mugak:  

Bizitza duin bat izateko, gutxienez 1200 euro gordineko diru sarrerak beharko liratekeela iritzita, diru laguntza 

eskatu ahal izateko diru sarreren gehienezko muga honakoa proposatzen dugu: 

 Nominala: 25 000 euro gordin/urtean  
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 Bizikidetza unitateen kasuan: 50 000 euro gordin/urtean     

   

Atal sistema:  

Diru laguntza nominalak (alokairurako zein emantzipatzeko): 

 - 16 800€ -->  Alokairuaren zati nominalaren (alokairua/errentari kopurua) %50.  

 16 800€ - 25 000€ --> Alokairuaren zati nominalaren %25.  

Diru laguntzak bizikidetza unitateko (haurrak dituzten familientzat): 

  0€ - 36 000€ --> Alokairu osoaren %50.  

 36 001€ - 50 000€ --> Alokairu osoaren %25.  

Bizikidetza unitateko eskabideak egiteko:  

Kasu honetan baldintza orokorrez gain honakoak ere bete beharko lirateke.  

 Onuradunek haurrak euren kargu izatea.  

 Bizikidetza unitatea, gutxienez, adin nagusiko bi pertsona eta haur batek osatzea.   

Emantzipaziorako diru-laguntzak:  

Kasu honetan, baldintza orokorrez gain honakoak ere bete beharko lirateke.  

 Errenta kontratua sinatu eta 15 eguneko epean kontratuan ezarritako bizilekuan erroldatzea.  Errentan 

agertzen den bizilekuan erroldatu aurretik gurasoen etxean erroldatua egotea. 

  

 30 urte baino gutxiago izatea.       

3) Alokairuaren prezioaren topea   

Diru-laguntza hau emateko baldintzak bete ahal izateko, alokatzen den etxebizitzaren prezioaren tope bat 

ezartzea proposatzen dugu. Izan ere, ulertzen dugu tope hau ez ezartzeak jada Zumaian existitzen den 

alokairuaren prezioaren garestitzea areagotu dezakeela, “burbuila inmobiliario” deritzona hauspotuz.   

Beraz, antzeko diru laguntzak indarrean dauden herrietan ezarritako topeak eta Zumaian alokairuaren bataz 

besteko prezioa ikusita (azken hau jakiteko herriko higiezin ezberdinetako informazioa bildu da) Zumaiako EH 

Bilduk 700 eurotan kokatzea proposatzen du.   

 

 

 

 

Proposamena izanik, urgentzia berresteari bozkatu diote. 
 

 

 

ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   11 boto (5 EAJ-PNV;  5 EH BILDU; 1 ES-SV) 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   Proposamena eztabaidatzea eta bozkatzea onartu 

da. 

------------------------- 

 

 

 

 

 

Nerea Eizagirrek (EH BILDU) adierazi du aurrena Arritxuk egingo duela sarrera txiki 

bat eta gero berak proposamena azalduko duela (ekainaren 30ean aurkeztu 

zen erregistro orokorrean). 



                                                                                 …………………….. 
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Arritxu Iribarrek (EH BILDU) sarrera egin du testua irakurriz:   

 

“2017ko aurrekontuak onartu zirenean udaletxeko ordezkari guztiok bozkatu 

genuen emantzipaziorako diru laguntzetarako partida bat eta pleno hartan 

abenduko plenoan 2017rako gai honek izango zuen garrantzia jasota gelditu 

zen. 

Denbora aurrera zihoan eta martxoko gazteria batzordean galdetu genuen 

zertan zen gaia. Akta jasota dago esan zitzaigun lanean ari zela udal gobernua 

eta aurkeztuko zitzaigula proposamen bat edo asmo bat zer egin zitekeen 

2017an. 

Denbora aurrera joan zen maiatzaren hasieran berriz ere egin genuen galdera, 

antzeko erantzuna jaso genuen eta esan genuen, guk zerbait egin genuela eta 

besterik gabe zirriborro bat aurkeztu genuen eta banatu genuen batzorde 

hartan hurrengo eztabaidarako eta eskatu genuen batzorde monografiko bat 

gai horretaz. 

Handik gutxira batzorde monografiko hori egin zen handik hamabost egunera 

eta EAJ-k gainera alkatea bera izan zen aurkezpena egin zuena, beka sistema 

moduko laguntza proposamen bat ekarri zuen, dokumentazioa ez daukagu, 

power point aurkezpena izan zen, dokumentazioa ez daukagu eta gu bai 

interesgarria iruditu zitzaigun eta lanean jarraitu genuen gaiarekin eta 

erregistratu genuen guk landutako gaia batzordeetan aztertzeko. 

Batzordean aztertzearekin batera gure nahia zen herritarrekin aztertzea, bilera 

ireki bat deitu genuen, sare sozialetan ere publikatu genuen gure proposamena 

zein zen, iradokizunak jaso dira eta faltan bota duguna da batzorderik ez egitea 

eta zuzenean plenora ekartzea gaia,  

Gure asmoa zen batzordeetan eztabaidatu, egin diren iradokizunak eta aztertu, 

beste proposamenik bazegoen aztertu eta guztion artean aurrera eramatea 

proiektu hori. 

Zergatik orain? 

2016an, abenduko akta hartan jasotzen den bezala probarako eta pixka bat 

neurtzeko herriaren egoera zein den ikusteko balioko zuela uste genuen eta uste 

dugu ezin dugula utzi 2017a alferrik galtzen gai honen inguruan, zergatik orain?    

Arrazoia hor dago 2018rako 17an egiten dena oinarri izan daiteke, zeren, seguru 

aldaketak egin beharko direla, gauzak ondu beharko direla, zeren, hau 

abiapuntua da guztiontzat eta izango dira zer ondu eta zer zuzendu, kendu edo 

gehitu, horregatik dator gure proposamena orain. 

Kantitateak bai aldatzen dira 2018ari begira baina guretzat garrantzitsua da 

2017an ez galtzea daukaguna eta uste dugu oinarri bezala izan daitekeela 

kantitate horiek aplikatzerakoan oinarri bezala izan dezakegula guk 

proposatzen duguna baina bai esaten dizuet gure aldetik irekita geundela eta 

gaudela guztion adostasunarekin horrelako proposamen bat aurrera 

eramateko. 

Jabetzen gara Zumaian une honetan arazo larria, larritasun handiagoak agian 

izango dira baina  gizabanakoak etxebizitza izateko eskubidea badu eta 

momentu honetan batetik prezioak direla eta zailtasun handiak daude eta 

beste errealitate bat bizi dugu etxebizitza alokairurako oso gutxi dagoela ia-ia 
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apenas dagoela, orduan gai horri heldu behar zitzaiola eta hau da gure 

proposamena ingurumen horretara” 

 

Nerea Eizagirrek (EH BILDU) jarraian teknikoki proposamena azaldu du, hitzez hitz: 

 

“2017an diru partida hori badagoenez, baldintza hauetatik edo abiatuta 

gastatzea diru partida hori eta gero 2018rako eskatzen ditugu 100.000 €ko diru 

partida. 

100.000 €ko diru partida hau ez da… atera dugu konparatuz beste herrietan eta 

adibidea esateko Azpeitian 86 kasu eduki zituzten 80 banatu zituzten azkenean 

2016an 150.000 diru partida zeukaten. 

Hau da, benetan herritarren arazo eta inpaktu erreal bat edukitzea nahi badu 

proposamen honek ba… diru partida handi xamarra beharko dela ikusita beste 

herrietan martxan dagoenagatik. 

Aipatutakoa baita ere urgentzia edo diru partida hori gordeta zegoela ez? 

aurrekontuetatik eta falta zaizkigun hilabete hauetan martxan jartzea. 

Hortaz, zein izango lirateke onuradunak, ez? 

Lehendabizi ere bai, pixkat kokatzerakoa gaia, guk ulertzen dugu izatez arazoa 

etxebizitzan politika eta arazo larriago bat dela, ez?  orduan kontziente gara 

ere, goazela eskatzaileei edo pertsona indibidualei erantzutea behar hori baina 

izatez hau dagoela lotuta etxebizitza politikekin eta orduan izan beharko 

litzatekeela pauso bat, ez?   pauso bat Zumaian azkenengo ikerketan Novotek 

egin zuenaren arabera etxebizitzen %10a dago hutsik ez?   eta gaur egun 

esaterako inmobiliaria batera joaten bazara ez dago ia-ia eskaintzarik, ba… 

proposamen hau joan beharko litzatekeela lotuta etxebizitza politikekin ba… 

hori alokairua eta sustatzeko baina pauso bat bezala. 

Hortaz baldintzetan sartzen, zein izango lirateke gure proposamenaren arabera 

ze pertsonak eskatu ahalko lukete ez? 

Aurrekontuetan udal gobernuak proposatu zuena izan zen  gazteak ez? o sea 

gazteak 30urte izatea baldintza, gu egon ginen aztertzen aurrena gu zinegotziok 

eta gero herritarrekin kontrastatzen eta iritsi ginen konklusioa edo ondorioa izan 

zen gazteak daukaten etxebizitzarekiko arazo larri bat baina ez  gazte bezala 

biologikoki dauzkazulako 18 -21 urte edo 26 ez?  o sea dela egoera sozio 

ekonomikoan erantzun zuzena, orduan esaten genuen orduan ez zeukala gure 

ustetan zentzurik jartzea, ze jarri behar dugu  franja 30ean 31a, 35 edo non?  

Izatez baldin bada norberaren egongo direlako gazteak ba… lan egonkor 

batekin edo ez daukatenak behar hau,   ez? 

Horregatik,  iruditzen zitzaigun buelta bat ematea edo, eta pentsatu duguna 

izan da Zumaiar orori zuzentzea, hau da, Zumaiar oro izango litzateke alokairu 

hau jasotzeko eskubidean edo beti ere baldintza jarriaz diru sarreretan eta hor 

ezarriko genuke baldintza eta horrekin bai aurrekontuetan zegoenetik edo bai 

badagoela aldaketa handia bat edo ezta? 

O sea ez dela gazteei zuzenduta bakarrik baizik eta Zumaiar orori zuzenduta 

baina Zumaiar orori zuzentzea planteatzen dugu baina kontutan izanik ere guk 

gazteak direla gaur egun arazo larri hau pariatzen duten zati handienetakoa 

edo proposatzen duguna da partida guztia, ez?   diru partida guztian % 80a 

orokorrean banatzea kasu orokorrak baina gordetzea % 20 bat segurua 

lehendabiziko aldiz emantzipatzea doazenen kasuetan ez?  O sea 
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lehendabiziko aldiz gurasoen etxea utziko duten kasuetan, hola bermatzen 

duelako gazteek ziurtasun hori baldin badaukate ba… bultzatzen duela ere 

gazteak etxetik ateratze hori. 

Orduan pixka bat eskatzaileek bete beharreko baldintzak, 

Baldintza orokorrak planteatzen ditugu: 

 Azken bi urteetan,  gutxienez, zumaian erroldatua egotea. 

 Alokairua erregulatzen duen errenta kontratua bere izenean izatea. 

 Alokairuan bizi den etxebizitzan erroldatua egotea. 

 Errenta kontratua gutxienez urtebetekoa izatea. 

 Etxebizitzarekin loturiko beste diru laguntzarik ez jasotzea (EPO edo 

bestelakoak) 

 Zumaiako udaleko zerga, tasa, horiek egunean izatea 

 Diruz lagunduko den etxebizitza Zumaian kokatua izatea 

 Laguntzetatik kanpo geldituko lirateke, sustapen publikoko etxebizitzak, 

e.a. baita ere garrantzizkoa aipatzeko ez dadin egon hor gero tranparik  

edo ezer ba… onuradunaren eta errentatzailearen artean inolako 

familia-loturarik ez egotea bigarren mailaraino, inork ez erabiltzea 

laguntza hau, hau da, laguntza hau behar dutenak eskatzea. 

 

Eta sartuz orduan guk ezarri ditugun baldintzak edo aipatuz  eh?  direla….  

Eskatzaile hauen diru sarreretan planteatzen genuen eta orain azalduko 

dizuegu zergatik, o sea, datu hauek  daukatelako…. Horrela jarri dugu power 

pointean bisualago izateko ez?   aipatu gabe 

Lehendabiziko tarteak, o sea, planteatzen genuen bi sako bezala sortzea 

eskatzaileen artean  eta lehendabiziko tartekoan beraien alokairuaren %50a 

jasoko lukete bakoitzak zati nominala gero sartuko gara horretan eta bigarren 

tartekoak %25a, bale? 

Beste aukera batzuek ere badaude, adibidez, Azkoitian egiten dutela tarte 

honetatik hona % 10a; tarte honetatik hona %20a, baina guk horrela planteatu 

dugu pentsatzen genuelako diru partidan gehiengoa igual lehenengo sako 

horretan banatzea, ez?  horregatik % 50a eta gainerakoa ba… %25ean.  Ikusten 

duzuen bezala 16.800ko franja hau edo muga hau jarri dugu delako kalkuluak 

atera ezkero da 1.200 soldata bat 14 paga jasota eta kalkulu hori atera dugu 

ba… gaur egun zenbait ikerketak baita ere sindikatuek eta beste eremu 

batzuetan aipatzen da gure eremuan Euskal Herrian edo duinki bizitzeko 1.200 

€ko soldata hori behar dela ez?   horregatik ezarri dugu lehendabiziko tarte hori 

duintasunaren muga horren barruan biziko liratekeenak, eta gainontzeko 

bigarren tarte hori ezarri dugu ba.. 1.200 soldata horretatik gorakoak eta 25.000 

€ arte. 

25.000 €ko muga hori ere ezarri dugu kalkulatuz 1.800 €ko soldata bat 14 

pagakin, esan nahi dut ezarri behar genuen muga bat ez?  ze… herritarrek 

eskatu ahalko luketen benetan izateko behar bati erantzunez eta pentsatzen 

genuen 1.800etik gorako soldata duenak ba… laguntza honetatik kanpo 

gelditzea. 

Zati nominalarena aipatu antzerako diru laguntzak eta daudenetan eta baita 

zenbait beste gizarte zerbitzuetako laguntza batzuek eta beti edo askotan 

eskaintzen direla bizikidetza unitateko edo familia unitateko ez?  baina iruditzen 

zitzaigun bati bat gainera gazteak izango direnez onuradunak eta errealitateari 
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begiratuz laguntza hau bai eskatu eta bai banatu behar zela nominalki, hau da, 

adibidez, gu hirurok edo edozein egon gaitezkeela etxebizitza bat konpartitzen 

baina ez dugula zertan bizikidetza unitate bat edo familia unitate bat eratu gure 

artean, eta bereziki kontuan hartuz egon daitezkeela baldintza ekonomiko oso 

ezberdinak, adibidez, Arritxuk eduki dezake 2.000€ko soldata bat ez?  eta 

orduan automatikoki kanpoan geldituko litzake, Joseba igual langabezian dago 

eta Alexek dauka bigarren tarte horretan sartzen den diru sarrerak, orduan 

ikusita beste toki askotan bizikidetza unitatea bezala hartuta gertatuko 

litzakeena da etxebizitza potentzial asko edo etxebizitza horretan bizi diren 

pertsonak kanpoan geratzea laguntzagatik, ez? 

Ba… kasu honetan Arritxuk berak egingo baluke eskaera eta berak baldintzak 

pasa ba… gainontzekoak ere agian ez lukete jasoko. 

Eta alderantziz iruditzen zitzaigun pasa litekeela adibidez, Arritxuk nahiz eta etxe 

horretan bizi baina diru soldata pasatzen duenez, bera eskaera egiterakoan ez 

sartu, ulertzen da, ez?  o sea bere izena ez sartu eta igual etxebizitza horri eman 

baina izaten dago pertsona bat diru soldata gehiagorekin. 

Hortaz, guk horregatik planteatzen dugu nominala izatea, hau da, eta nominala 

kalkulatzeko ez?   oso erraza, hemen jarri dugu adibide bat baina pixkat da 

alokairua baldin bada 600€koa, demagun lehendabiziko pertsona Amaia 

sartzen dela lehendabiziko tarteko baldintzan ez?   hau zen %50a jasotzen 

dutenak, orduan kalkulatzen da 600 balio baldin badu alokairuak hilabeteko  

hiruen artean, bakoitzak 200 ordaindu behar du eta Amaiari bere baldintzagatik 

100 tokatuko litzaioke, Mikel ez da baldintzetan  sartzen gabe gelditzen da, 

laguntza hau gabe eta   Ahmed hirugarren hau sartzen da bigarrengo tarteko 

baldintzan ba… 50; o sea oso ximplea baina hor ez? 

 

Salbuespenak eta bukatzera noa, salbuespen bezala ere bai hartu dugu 

iruditzen zitzaigun nominalki egiteak bazeukala errealitatea gerturatzeko eta 

potentzialtasuna ez?   Errealitatea eta hori dirua jende gehiagorena banatuko 

litzateke eta hori dena baina ez genuela ere ahaztu behar ba… agian 

badaudela pertsonak menpeko dauzkatenak ez?  haurrak edo beste menpeko 

pertsona batzuek beraiekin, orduan salbuespen txiki hori egin behar genuela 

eta hauen kasuan diru tarteak edo pixka bat handitu,   1,200 izan beharrean 

ba… zabalagoa ez?   zeren ez dira beraiek bakarrik bizi baizik eta aho gehiagori 

ere jaten ematen die eta horregatik zabaldu ditugu tarteak bizikidetza 

unitatearen kasuan eta lehen aipatutakoa ez?    hauxe izango litzateke 

gordetzea %20a emantzipaziorako eta gainontzekoa %80a guztientzat. 

%20 horretan lehendabiziko aldiz emantzipatuko liratekeen kasuetan baldintza 

batzuek ezarri behar dira ez?   Orduan, hor ezarri ditugun baldintzak aurrekoez 

gain, hau da, aurreko baldintza guztiak bete beharko lirateke diru sarrerena e.a. 

baina izango litzake 30 urte edukitzea gehienez eta bati bat gurasoen etxetik 

lehendabiziko aldiz joatea alokairura ez?   hori frogatu egin beharko da 

erroldarekin eta lehendabiziko aldia izatea eskatzen duena. 

 

Eta azkenik eta hau agian ere bada, eztabaidan puntu handienetako bat edo 

izango litzateke kontu handia izan behar dugula diru laguntza hauek 

ezartzerakoan ez dezala eduki efektoa ba… lehendik ere Zumaian igotzen doan 

alokairuen prezioak gehiago igotzean ez? 
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Orduan hori kontenplatu egin behar dugula eta nolabait ere neurri batzuek 

hartu behar direla, horregatik ezarri beharra dagoena da edo herri askotzan da 

ezartzea alokairuen prezio bat edo tope bat ez?  Prezio horretatik tope 

horretatik gorako alokairuak ez litzateke sartuko ba… baldintza hauetan. 

Aurreko baldintza guztiez gain erakutsi behar da ere zure kontratua, alokairu 

kontratua eta topean baldintza hau bete. 

Guk Zumaian ezarri dugu 700€koa, hau egin dugu zenbait inmobiliariakin 

kontsultatu eta gero, jakin da Zumaian zenbatean dauden gutxi gora behera 

alokairuko prezioak. Baita ere hau izan daiteke martxan jartzerakoan laguntza 

mugimendua eduki dezakeen puntu bat edo baita ere salbuespenak egin 

daitezke, ez dakit, familia bat bizi bada edo lau pertsonatik gora edo hiru 

pertsonatik gora ba… zazpiehun euro pixkat zabaltzea edo bestela ezarri zeren 

Zumaian bai pasatzen da segun eta ze auzoetan prezioak ezberdin doaz, igual 

ezarri auzo batzuetan prezio bat beste auzoan beste bat, formula ezberdinak 

egon daitezke errealitatearekin kontrastatzerakoan pixkat aldatu daitekeen, 

baina beti ere esaten duguna kontuan hartuz behintzat gure laguntzak ez duela 

are eta gehiago bultzatuko alokairuen prezioa igotzea, hain justu hori pixkat 

ekidin nahian edo gatoz laguntza hau aurkeztea, 

Etxebizitzak bete behar dituen beste baldintzak lehenago aipatu ditugu eta 

horixe gutxi gora behera hau izango litzateke gure proposamena hori 

landutakoa da, esandakoa eta horixe gauza batzuek ere mugitzeko daude eta 

eztabaidatzeko. 

Gure proposamena orduan hori batez ere,  ez? 

Dauden 30.000€ horiek behintzat martxan jartzea ahalik eta lasterren, eta bati 

bat iruditzen zitzaiguna zen jendea ere, baina ez gainera orain Baleiken edo 

atera zirenean notiziak udal gobernuak ere jarri zuenean bekaren kontua, 

lehendik aurrekontuetan onartu zenean jendeak galdezka hasi zen ezta?  

Hau martxan al dago? 

Nik eskatu al dezaket edo zer? 

Orduan pixkat badaukagula lehen bai lehen ezarri beharra ze baldintzak eta 

ez?  ezarriko ditugun eta ze herritarrek eskatu ahalko luketen jakiteko.” 

 

 

Alkateak gai honen inguruan hitzez hitz ondoregoa esan du: 

 

“Udal gobernuak gai honen inguruan oker ez baldin banago aurkezpena egin 

zuen ekainaren 2an edo 3an batzordean power point baten bitartez eta ikusten 

duzuen proposamen honetan, guk egun hartan aurkeztutako hainbat gauza 

azaltzen direla hemen, ez?   zuen proposamen honetan. 

Udal gobernuak aurreko 2017ko aurrekontuetan sortu zuen programa hau eta bi 

urte daramagu udal gobernuan eta guretzako gai hau hasieratik heldu diogu 

etxebizitzaren arazoari eta lanean gaude. 

Zuek gaur hona ekartzen duzuen mozio hau bozkatzeko iruditzen zaigu,  zuri 

hitza askotan entzun izan dizut kontuz ibili behar dugula alokairuen prezioak ez 

igotzeko, gaia konplexua da, ez?  azkenean Zumaiak ditu dituen ezaugarriak, 

kostako herri bat da barneko herriekin ezin da konparatu eta baita ere gaur 

egun portal asko daude -AiRBnB-  alokairurako erraztasunak ematen dituztenak 

etxejabeak direnei eta horrek egiten duena da tamalez, udaran alokatuta egun 
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gutxi batzuek ba… igual urte guztian alokatuta edukitzea hainbeste diru 

ateratzen duzu ez?  orduan hor ere programa hau martxan jartzeko orduan ere 

oztopoa da ez? 

Udal gobernua lanketa sakon bat ari da egiten gai honen inguruan azterketa 

bat egin du inguruko programak izan dituzten ibilbideak martxan jarri denetik 

e.a.  lehenengo aurkezpen horretan guk proposatu genuen nominala izatea 

eta hor aurkitzen gara, hori, kontuz ibili behar dugula batetik –efecto llamada- 

ez egiteko, zeren, Zumaian arazoetako bat baldin bada etxebizitza garestia 

dela ba… kanpotik etortzen direlako bizitzera Zumaira eta kanpotik etortzen 

direnek egiten dute etxebizitza garestia izatea, orduan edozein programa 

jartzen duguna martxan ere bai ba… kontuz ibili beharko dugu eta atentzioa 

deitzen dit zuek jartzen duzue bi urte erroldatuta Zumaian egotea ez? 

Hau alderdi horretatik gai hori aztertzea gustatuko litzaiguke, iruditzen zaigu 

pleno bat ez dela gai hau lantzeko, gai potoloa da, oso… izkina asko dituenak 

eta aztertu beharrekoa ondo, ez?   

Udal gobernua lanean dago eta nik nirea galdetu nahi nizuke diapositiba 

honen inguruan jartzen zuen adibide honetan ez?  Amaia, Mikel eta Ahmed ez? 

Jartzen duzu batek 100€ko laguntza, eta besteak ez du laguntzarik eta beste 

batek 50€ ez?   

Eta zer gertatuko litzake hiru eskatzaileak beteko badituzte?  0tik 15.000€ko diru 

sarrerak izango badituzte eta 200€ baldin badagokio ez? 

Hori da puntu bat ez dena existitzen, zuek jarri duzue hemen programa hau, guk 

aurkeztu genuen batzorde hartan eta da izkina… ba da arazo bat aztertu 

beharrekoa eta zuek zuen proposamen honetan ez duzue kasu hori 

kontenplatzen.  

Ez dakit ze forma ematea daukazuen, porque egon naiz begiratzen zuen 

helarazteko informazio denetan eta puntu hori ez duzue aztertu eta da gai bat 

Euskal Herriko programa guztietan jasotzen ez dena eta gurean hortik joan nahi 

baldin badugu, asko, asko aztertu beharko duguna eta ez dakit zuek aztertu 

duzuen edo orain erantzun bat emateko moduan zauden, galdera honi 

konkretuki eh?” 

 

 

 

Nerea Eizagirrek (EH BILDU): “Bakoitzak edukiko lituzke 100 € ;  o sea Amaiari 

tokatuko litzaioke 100 €; Mikeli ere bai sartuko balitzake lehenengo tartean 100€ 

tokatuko litzaioke eta Ahmedi  100€.” 

 

 

 

 

Arritxu Iribar (EH BILDU):  “Eredu bat 600€ko alokairuan suposatzen da bakoitzak 

200 ordaindu behar dituela, baina hor variableak egongo dira, igual ez dira 

600nekoa eta igual banatu behar dutena gutxiago da, da %50a, ez da 100€ 

Kasu horretan da, adibide horretan da 100€” 
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Nerea Eizagirre (EH BILDU):  “O sea jungo litzake proportzionalki, esan nahi dut, 

alokairuen prezioen arabera” 

 

 

Alkateak:  “Orduan zuek pixkat argitze aldera, Zuek jartzen duzue %50eko topea 

eta 600€koa?” 

 

 

Arritxu Iribar (EH BILDU):  “Hori adibide bat da, Oier; Topea 700nekoa da. Hau da 

adibide bat eman dezagun 600 igual da 500 ordaindu behar dena  eta  igual 

da baina 700tik gora ez litzateke onartuko baina bueno, hori… 

Hau da adibide bat 600ekoa suposatzen da 3 pertsona bizi direla, bakoitzak 

bere diru sarrerak ditu edo ez ditu, 600ekin suposatzen dira 3 kide baldin badira 

bakoitzak 200 aportatu behar dituela alokairua ordaintzeko eta bakoitzaren 

kasua aztertzen da, lehenengo franja horretan baldin badira laguntza gehiena 

jasoko lukete eta gehiena da %50a, gure kasuan adibide desberdinak jarri 

ditugu baten ematen da lehenengo franjakoa da %50a, 200etik 100 izango 

litzateke, bigarrenak ez ditu baldintzak betetzen ez luke diru laguntzarik jasoko 

eta besteak bigarren franjakoa orduan %25. 

Hau da adibide bat, ez da….” 

 

 

Alkatea:  “Azalpen horrekin, Azpeitiko edo Azkoitiko programa berdina da 

ekartzen duzuena Zumaira topea igota, Azpeitikoa ere nominatiboa da eta 

%50eko topea dauka, 500eko alokairua eta edozein modutara ere guk gaur 

pleno honetara ekartzea gai hau iruditzen zait batzordeetan landu beharreko 

gai bat izango dela eta kasu guztiak aztertu beharko dira eta gero atentzioa 

deitzen diguna baita  ere da zuen proposamenetan %80a eta %20, ez? 

 %20a lehenengo aldiz emantzipatzen den pertsona horientzako bideratzen da 

eta %80a beste pertsona ororentzat, ez? 

Hau deigarria da, nahiko nobedosoa da, inon, nik dakidala ez dagoena, zuek 

proposatzen duzuen hau eta niri iruditzen zait gai hau ondo aztertu beharko 

litzakeela. 

Urteak daraman herrietan joan dira pixkanaka zabaltzen baina ez dute asko 

gehiagorik zabaldu eta zuek planteatzen duzuena da, 1200€ko soldata horren 

azpitik dagoen edonori laguntza horren onuradun izango litzatekeela, ez? 

Edozein partidu politiko gobernuan dagoen programa hau martxan 

dagoenetan ez da jasotzen eta niri iruditzen zait zuek gaur hemen plazaratzen 

duzuen proposamen hau nahiko… aitzindaria da eta aitzindaria da heinean nik 

uste dut asko, asko aztertu beharko dela,  ze… eragin izan dezakeen eta gure 

gaurko bozka ezezkoa izango da eta ezezkoa izango da oraindik 2017koa 

lantzeko daukagulako eta ez dakigulako ze eragin izango duen, ez eskaerak 

egongo diren eta niri iruditzen zait lehenagotik lana badaukagula  2017 

honetan eta 2018ko aurrekontu horiek lantzen ditugunean gainontzeko gauza 

denak, aurrekontuak prestatzen ditugunean nondik kenduko den nondik jarriko 

den eta azkenean aurrekontuak gauza asko hartu behar dira kontutan eta hau 

aurrera eramateko nondik kenduko den landu beharko dira aurrekontu horiek 

lantzen direnean, 
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Beraz, guri dagokionez, bozka ezezkoa izango da, kuriosoa da guk sortu genuen 

2017ko aurrekontuetan programa hau, etxebizitzen arazoa ez da oraingoa 

Zumaian ezin da izan bi urte hauetan sortu dela arazo hau, 2008an hemen 

gazte talde batek egin zuen halako aldarrikapen bat etxebizitzaren aldekoa eta 

2008tik gaur egun arte udalak hartu ditu, hartu dituen neurriak etxebizitzaren 

inguruan, babestua, alokairu soziala, denok dakigu zein den ez? 

hemen Zumaian bizi garenok.   

Iruditzen zait lan potoloa daukagula eta udal gobernua lanean dagoela eta 

programa hau lantzeko nola ez  bera izan da sortzailea eta nola ez ba… 

lantzeko gogo itzelak dauzka baina ondo landu beharko dugu denon artean 

edo guk gure proposamena badaukagu, ezberdina da, zuek hona ekarri 

duzuenetik, aurkezpen horretan aurreratu zitzaizuen eta ezberdina den heinean 

ere bai, baita ere ondo aztertu beharko da, baina guri pertsonalki asko 

kezkatzen gaitu zuek gaur hemen egiten duzuen proposamen hau %80a herritar 

orori irekia izatea, ez?   ze eragin izan dezakeen ez?  100.000€ horietako 

aurrekontua planteatzen duzue baina ez dakigu ze eragin izan dezakeen 

eskaera kopuru inguru aldetik eta nik uste dut nahiko potoloa da zuen 

proposamen hau ez?   potoloa nahi dut esan ze eragin edo zenbat eskatzaile 

izan litezke eta herrian ze eragin izan dezakeen ez dakigu ez?  

Nik uste dut astiro joan beharko dugula eta ondo aztertuta aurrera ateratzen 

dugun programa hori. 

Beraz gure bozka ezezkoa izango da.” 

 

 

 

Arritxu Marañon (ES-SV):  “ Sí yo por mi parte de manera breve pero sí comentar 

alguna cosa, 

En este sentido esta propuesta en parte viene como resultado de lo que se 

aprobó en los presupuestos del 2017, entonces por parte de nuestro grupo lo 

que sí solicitamos puesto que ya estamos en el mes de julio y aunque se ha 

hecho una presentación de lo que va a ser pero estamos en el último pleno de 

verano, en agosto no va a haber plenos, en septiembre llegaremos y la 

iniciativa está sin poner en marcha, entonces lo que solicitamos es que se 

ponga en marcha,  

Por qué lo digo? 

Porque efectivamente y luego hablaré de ello a la vuelta de verano 

empezaremos primero las ordenanzas fiscales pero inmediatamente a discutir 

los presupuestos para el 2018 y para discutir estos presupuestos lo que tenemos 

que tener es la vista atrás de lo que se ha ejecutado en el 2017 y como ha 

funcionado. 

Y a día de esto con este programa no tenemos referencia más que la 

presentación con lo cual difícilmente podemos hablar de cara a unos 

presupuestos al 2018 de si implementar la partida, no implementarla, hacerla 

desaparecer, multiplicarla, no? 

Por eso solicitamos que se ponga ya en marcha lo que se aprobó en los 

presupuestos del 2017. 

En cuanto a lo que se presenta que yo creo que el espíritu realmente está muy 

bien y yo creo que es indiscutible que uno de los problemas más importantes 
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que tenemos en nuestra comunidad así como en otros sitios es por un lado la 

vivienda y por otro lado el empleo y en definitiva casi casi hasta podrían ir de la 

mano y entonces lo que quería decir por mi parte es que votaré que no, 

votaremos que no, no por el contenido de lo que recoge sino vuelvo a los 

presupuestos por los tiempos en los que se ha presentado. 

Creo que llegará el momento de discutir y de abordar los presupuestos y creo 

que será en ese momento donde esta iniciativa cogerá toda su importancia , 

ésta o las que se vayan a desarrollar, ó se hayan desarrollado pero será en ese 

momento,  

Yo creo que no es cuestión de donde quitaremos para ver qué se pone, sino 

ver si es interesante que este tipo de iniciativas se asienten en el municipio o no. 

Y en la medida que sea interesante ver la formula para conseguir que se lleve a 

cabo. Y voy acabando, ya no obstante, pero es que ha sido casualidad  que 

hoy a la mañana salía en prensa en el Diario Vasco y ha sido mencionar el 

medio que no me suele gustar pero casualidad salía todo un reportaje 

referente al tema del alquiler. 

El tema de la vivienda se ha declarado como derecho subjetivo en la nueva 

ley de vivienda en el año 2015. Una de las cuestiones que abordaba lo que 

recogía hoy la prensa no? es primero el derecho subjetivo, o sea, el derecho sí 

o sí a tener una vivienda en todo caso de alquiler pero recoge una cosa que es 

por lo que estoy mencionando esto ahora, es la desinformación que existe 

dentro de la comunidad autónoma vasca a la hora de acceder ya no a la 

vivienda porque efectivamente no hay un parque que pueda abordar toda la 

demanda pero sí el desconocimiento que hay de gente que ha solicitado y 

que todavía no tiene acceso a ella a recibir un importe económico desde el 

propio gobierno vasco, yo por ejemplo, lo desconocía y está mal decirlo y mira 

que llevamos viviendo pero no lo sabía, lo he leído hoy a la mañana,  

Por qué digo esto? 

Porque es importante desde el propio ayuntamiento nos informamos haber que 

es lo que hay con ese tema sobre todo a nivel económico, porque creo que al 

final todo confluye toda de la mano y en ese sentido y acabo ya sí creo que es 

importante a la vuelta del verano, no tanto en pleno pero sí en comisiones, 

pues mirar todo esto, y nada más” 

 

 

Nerea Eizagirre (EH BILDU):   “Nik puntualizazio txiki txiki bat esan nahi dut esaten 

denean udal gobernuak batzorde baten aurkeztu zuen, gainera Arritxuk esan 

duen bezala  ez?  guk batzordeetan ari ginen eskatzen eta eskatzen, aurkeztu 

zena izan zen power point bat Azkoitiko, Azpeitiko eta Zestoako laguntza hauen 

konparaketarekin, o sea, esan nahi dut han behintzat power pointean eta ez 

zela ezer aurkeztu udal gobernuan esan nahi dut. 

Zuk aurkeztu zenuen gainera, o sea, egin zen edo egin zenuen deskribapen bat 

konparaketa bat Zestoan, Azpeiti eta Azkoitian ze laguntza dauden eta gero 

baita ere aipatu zenuen zuena nondik joango zen eta egun bertan Baleiken 

irakurri genuen beka izango zela eta hori 

Esan nahi dut guri behintzat ez zaigula inongo momentuan, ez eman ez 

dokumenturik baina azaldu zaigunean ere edo batzorde hori izan bazen 

azalpena ez zela aurkeztu zein den udal gobernuaren proposamena, o sea izan 
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zen konparaketa bat laguntza honena Azkoiti, Azpeiti eta Zestoan, esaten dut 

puntualizatzeko. 

Eta gero esan nahi dut sinisten dugula udal gobernua lanean dagoela baina 

lanean, lanean martxotik nahi dugu lanean ari bada, o sea, hori lantzen ari 

bada eduki txostena zerren gainean hitz egin batzordeetan landu ahal izateko. 

Uztailean ere berez zeuden ez?  bi  batzorde planteatuta gai honi buruz 

lantzeko eta ez dira batzorde horiek, o sea, Baleiketik jaso genuen notizia guk 

bekarena eta hori, orduan esan nahi dut gaia landu behar baldin badugu ba… 

oraindik ez dakigula zein den udal gobernuaren proposamena guk behintzat,” 

 

 

Alkatea:   “Ekainean egin genuen hasieran gure proposamena, jarri ziren mahai 

gainean inguruko udaletan zeuden kasuak, baita ere azaldu zen gizarte 

zerbitzuetatik dauden diru laguntzak, AES, RGIko diru laguntzak direnak eta 

markatu ziren gure ildoak edo gure lan lerroak zein izango ziren eta ze 

proposatzen genuen, eta gure proposamena da %50eko mugarri hori 

gainditzea eta guk lerro horiek, lerro… azaldu genituen batzorde horretan eta 

gero bestetik arrazoia daukazu, uztailean asmoa zela bi batzorde programatuta 

zeuden programa hauek zehazteko, zuen ekarpenekin eta guk daukagun esku 

arteko programa ereduarekin baina teknikaria hori… berdintasun eta gazteria 

saileko, o sea gazteri sailetik bideratuko da programa hau Karmele Gomezek 

eta uztaileko hilabetea jai hartu du eta azkenean bera hemen egon gabe 

batzorde horietan lantzea programa hau, kudeatuko ditugunak teknikariak 

parte hartu gabe ez zitzaigun egokia iruditu eta horrela jakinarazi nion Alexi. 

Ekainean oso lanpetuta ibili izan gara, ekainaren 15ean jarri zen aparkalekua 

arautzeko zera berria Zumaian, horrek lan karga itzela eraman digu udal 

gobernuari eta hori bideratuta daukagula Arritxuk planteatzen du udara ostean  

gai honi heltzeko eta guk aurreratzea planteatzen dugu, ez dakit, posible izango 

den EH Bildu prest egongo den edo posible izango den baina gu abuztuan ere 

gai honen inguruan gustatuko litzaiguke igual lantzea posible baldin bada eta 

jakidun gara gu ere Arritxuk esan duen bezala ahalik eta azkarren egin beharko 

dela programa martxan jarri eta gu dispuesto gaudela orain heltzea gai honi 

eta behar baldin bada iraileko pleno hori ezohikoa izan eta aurreratzeko ere 

bai, programa martxan jarri ahal izateko, udal gobernuak hori mahai gainean 

jartzeko asmoa dauka gai honen inguruan, hori edozein modura ere hitz egingo 

dugu gure artean ea posible den ahalik eta azkarren gai hau aurrera ateratzea 

ez eta besterik ez, nik ez dakit,” 

 

Alex Oliden (EH BILDU):  “Interesantea izango litzateke konpromiso bat hartzea, 

denon artean, aurten zerbait egongo dela eta herriari erantzuna emango 

diogula gabezi honetan edo premi hauetan egon daitezkeen eskaerak eta 

aurten lana egin dezagun aurten zerbait egiteko daukagun aurrekontu hori 

aurrera ateratzeko.” 

 

Joseba Azpiazu (EH BILDU):  “Nik ez dakit, baina guri esan zaigu hemen askotan 

edo bizpahiru aldiz behintzat bozka bat eman, arrazoia eman, gure ustez zein 

den bozkarena eta ulertu ez zergatik hori bozkatzen dugun ez? 
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Nik egia esan da ez dut ulertzen zergatik ezetz  bozkatuko duzuen denok. 

Abstentzioa gutxienez, egia esan da erabili duzuen… gurea proposamena da 

eta proposamen hori aldatu daiteke, irekia da, o sea  %50a muga tope 

badaukala, ba… diskutitu liteke 60a izan behar den edo gehiago izan behar 

den edo zenbait izan behar den. 

700€koa ere eztabaidatu daiteke. Gertatzen dena da erabili duzuna, zuk, gutxi 

gora behera bi arrazoi izan dira, bata batzordeetan eztabaidatu behar dela 

baina batzordeak aspalditik ari dira eskatzen martxotik edo maiatzetik edo ez 

dakit noiz eta bestaldetik erabili duzuna da eragina ez dakigula ze eragin 

edukiko duen, klaro, eta ez dugu jakingo ez den egiten bitartean ordenantza 

bat edo proposamen bat edo hori onartu ez dugu jakingo ze eragin edukiko 

duen iritsiko da 2018ko aurrekontuak onartzeko garaia abenduan eta ez bada 

egin orduan ere berdin egongo gara, o sea guk eskatuko dugu 100.000€ eta 

igual zuek esango duzue 50ekin nahikoa da baina ez dugu jakingo ez batak eta 

ez besteak ze eragin daukan, berdin berdin, ez bada egin proposamena, ez 

baldin badago onartuta eta adibidez hau edo beste bat onartuko balitz 

irailean, urrian, urtarrileko ondorioekin hau da 30.000€ horiek aurrekontuetan 

daudenak erabilita jakingo dugu ze eragin daukan hurrengo urterako. 

Nik ez dakit, baina apustua egingo nuke, hori onartuko balitz irailean, urrian, 

urtarrileko ondorioekin eragina edukiko duela berehala, jendea apuntatuko 

dela berehala, ez dakit, eta gero bestalde ez dudana ulertzen ere baita ere da 

alderdi sozialistak erabili duen argumentua kontra bozkatzeko esan du 

kontenidoarekin ados dagoela bertako edukiarekin ados dagoela eta esan du 

berandu gabiltzala, baina klaro, berandu…  proposamena berandu dagoela 

baina berez aurrekontuan egia da, aurrekontuak abenduan onartu ziren eta 

azkarrago egin behar zen baina proposamena guk egin dugu, o sea, nahi dut 

esan, berez tokatzen zitzaion udal gobernuari proposamena egitea eta 

berandu dela?   Gero oraindik beranduago izango da orain ez bada onartzen. 

Gero iraila urria iritsiko da eta orduan hiru hilabete gehiago, hori nahi nuen 

esan.” 

 

 

Arritxu Marañon (ES-SV):  “Lo que he comentado yo es que la propuesta de 

solicitar los 100.000€ a cargo del presupuesto del 2018 no pienso que es el 

momento en este momento…. 

 

Claro aparece como propuesta en global,  por eso he dicho que la propuesta 

esta sobre la mesa y que habrá unos tiempos que es cuando llegue el 

momento de los presupuestos para ver esta propuesta hasta donde llega o la 

que haya, pero en el momento presupuestario pero para eso también 

necesitamos el referente de lo del año anterior, o sea, porque no 200.000?, o 

sea porque no 150?. 

A eso es a lo que voy, que en el momento ya de la elaboración del 

presupuesto es el momento en el que adquiere todo el sentido, sin más, es por 

eso.” 
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Joseba Azpiazu (EH BILDU):  “Orain ulertzen dut, Diru kopuruari dagokionez ez 

dauka presa 2018 urtea hartzen badugu kontuan baina intentzioa zen hau orain 

aplikatzea orain dagoen diruarekin, gero 2018koa beste kontu bat izango da.”  

 

 

Alkatea:  “Nik hemen pixkat galdu egiten naiz, idazkariak argituko digu baina 

proposamen bat bozkatzen denean hemen alde, nik uste dut proposamen 

horrek dituen eduki denak onartzen direla bere osotasunean, gaur proposamen 

hau onartzen bada, onartzen da Nereak egin duen aurkezpen hori bere 

osotasunean edo zuek biharko egunean eskatzea daukazue udal gobernuari 

eta alderdi sozialistari hori onartu zela plenoan, gaurko pleno honetan eta bere 

horretan aplikatu behar dela, horregatik, guk zalantzak ditugu zuek gaur hemen 

aurkeztu duzuen proposamen horri egokia den edo ados gauden. 

Eta hau landu beharko litzake batzordean eta zuek, zuen ahotik esandakoak 

dira ez duzuela irizpenik esango batzordeetan aurkeztutako gaia lehenengo 

batzordean, bigarrengo batzordean irizpena…..  ba bueno…” 

 

Joseba Azpiazu (EH BILDU):  “Lehenengoan zaila da, ez?” 

 

Alkatea:  “EZ,  baina zuek esaten duzue, gaia aurkeztu batzorde batean eta 

bigarrengoan irizpena bozkatuko duzuela, ez? 

Hau zer esanik ez, ekartzen duzue pleno batera eta nik uste dut onartzen baldin 

bada gaur zuek hona ekarri duzuen proposamen hau onartzen dela bere 

osotasunean, o sea, gaur hemen ekarri duzuen dena %80a; %20a ez dakit, zer… 

o sea bere osotasunean eta zuek eskatzea daukazue aplikazioa gaurko pleno 

honetan onartu dela eta gu horrekin ez gaude ados eta guk planteatzen 

duguna da goazen batzordeetara eta ditugun ezberdintasun horiek adostu, 

tratatu, hitzartu nahi den bezala esan eta gero plenora ekarri, baina ez 

lehenagotik, besterik ez. 

Nereak eskatzen du hitza,” 

 

 

Nerea Eizagirre (EH BILDU):  ”Puntualizazio bat egiteagatik, martxotik goaz 

batzordeak eskatzen, esan nahi dut ekarri dugu hau eta gainera agindu egin 

zitzaizkigun, bale, teknikariei ere ahal diegu, eta errua… ez da errua inorena 

baina martxotik ari gara batzordeak eskatzen, orduan esan nahi dut ez bada 

egon aukerarik…  udal gobernuak ez badu deitu batzorderik o sea, behintzat ez 

bota Bilduri errua ekartzea pleno batera, guk behintzat balio badu honek gero 

martxan jartzeko kontua ba… poztuko gara, esan nahi dut, orain denok ere 

pilak jartzen baditugu eta abuztutik aurrera lana nahi badugu egin ba… 

poztuko gara, nik esan nahi dut gaur da momentua behintzat errealitatea 

herritarrengan da aurrekontuetan zegoen partida bat onartuta gainera hori 

herritar asko pentsatzen zuten ia orduan urtarriletik aurrera aholku zutela 

akzeditu inork ez daki ezer eta uztailean, bukaeran, bozkatzen da kontra 

proposamen batena, hori da gaur egun herritarrei eskaintzen zaiena. ” 
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Alkatea:   ”Noski ez delako eztabaidatu, aurrez, berriz esaten dizuet, o sea, ez da 

eztabaidatu  zuen proposamen hori batzorde batean?  Ez dena da ba… 

plenoa ekarri eta onartu besterik ez. 

Arritxuk eskatzen du hitza, ” 

 

 

Arritxu Iribar (EH BILDU):  ”Ez ni pozten naiz, prest izatea eta abuztuan gaiari 

helduko zaiola, zeren pentsatzen dut atzera eraginkortasuna izango duela eta 

irailean onartu edo urrian onartzen baldin bada, ba… urte guztirako kontutan 

hartuko dela, baina datu bat bai gogoan hartzea nahi dut eta obviatu egin 

dugu orain, martxoan lehenengo aldiz galdetutakoan esan zitzaigun eta EAJko 

zinegotziak erantzun zigun horretan ari zinatela eta berehala egingo zitzaigula 

proposamen bat, hori ez da egin eta maiatzaren hasieran guk zirriborro bat 

batzordean denei entregatu genien, eskura eta horren ondoren etorri zen zuen 

agerraldia batzordean, zuen power point-a, zeren ematen du guk jaso dugula 

proposamen horretan zuen proposamena edo beka laguntza hori izango 

litzatekeena eta ez gara gu izan esan duena ba… hori uztailean onartuta 

izango zela eta Zumaiako udaletxea aurrekari izango dela nik DV, Euskadi 

irratian, Radio Euskadin entzun nuen gainera zure hitzetan, zure hitzak jasota 

daude, hori uztailean onartuko zela eta horretan ados geundela denok. ” 

 

 

Alkatea:  ”Hori izan dadila hitza betetzen ez dugun gauza bakarra, pleno bat 

atzeratzea” 

 

 

Arritxu Iribar (EH BILDU):  ”Plenoan gaude, ” 

 

 

Alkatea:  ”Plenoan gaude eta hori esatea ba…  udal gobernu honek uztaileko 

plenoan aprobatu beharrean irailekoan aprobatzea, hori izan dadila 

atzerapenik handiena ez?  besterik ez 

 

Bozkatzera pasako gara… 

Alex, nik uste dut nahiko eduki dugula ” 

 

Alex Oliden (EH BILDU):  ”Gure aldarrikapen bat aipatu duk irizpenarena, eta 

uste dut badagoela diferentzi bat,  guk irizpena batzorde bertan ez emateko 

arrazoia izaten da batzorde horretan, bertan izaten dugulako informazioa, kasu 

honetan nik uste dut informazioa gutxienez hilabete bat lehenago eduki 

duzuela, orain hemen esplikatu duguna, hor badago alde bat eta pixkat 

matizazio hori egin nahi nuen, ” 
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ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   5 boto (5 EH BILDU) 

                Kontrako botoak:   6 boto (5 EAJ-PNV;   1 ES-SV ) 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   EH BILDUk aurkeztutako proposamena ez da onartu. 

------------------------- 

 

 

 

 

 

6.- GFA GOBERNANTZAKO ETA GIZARTEAREKIKO KOMUNIKAZIOKO 

DEPARTAMENTUAREN ETA ZUMAIA UDALAREN ARTEKO LANKIDETZA HITZARMENA 

ONARTZEA, BIDEZKO BADA, ENTITATEEN KONTAKTU DATUAK LAGATZEARI 

BURUZKOA.- 

 

Proposamena izanik, lehenik urgentzia berresteari ekin diote. 
 

 

 

ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   11 boto (5 EAJ-PNV;  5 EH BILDU; 1 ES-SV) 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   Proposamena eztabaidatu eta bozkatzea onartu 

da. 

------------------------- 

 

 

 

Proposamena zuzenean bozkatu dute 

 

 

Aldeko bozkak:  11 bozka 
 



                                                                                 …………………….. 
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ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   11 boto (5 EAJ-PNV;  5 EH BILDU; 1 ES-SV) 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   GFA Gobernantzako eta Gizartearekiko 

komunikazioko departamentuaren eta Zumaiako Udalaren arteko 

lankidetza hitzarmena onartu da, entitateen kontaktu datuak lagatzeari 

buruzkoa 

------------------------- 

 

 

 

 

 

6 bis.-  MOZIOA.- 

 

Alkateak adierazi du udal gobernuak aurkezten duela beste mozio bat, gai-

zerrendan ez zegoena eta plenoak urgentzia berretsi behar duena, hau da,  

Mankomunitatean bere egunean udal gobernua osatu zenean Eusko Alderdi 

Jeltzaleari bi eserleku zegozkion Urola Kosta Udal-elkarteko zuzendaritza 

batzordean eta izendatu zituen Oier Korta eta Arritxu Marañon (ES-SV), eta gaur 

hona plenora ekarri dute  Arritxu Marañonen baja eta bere eserlekua 

Mankomunitatean proposatzen da Jon Iraolak (EAJ-PNV) betetzea edo 

ordezkatzea Arritxu Marañonen postu horretan,  
 

 

 

ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   11 boto (5 EAJ-PNV;  5 EH BILDU; 1 ES-SV) 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  0 

                  ERABAKIA:.   Urgentzia berretsi da. 

------------------------- 

 



                                                                                 …………………….. 
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ERABAKI ZATIA 

       Aldeko botoak:   6 boto (5 EAJ-PNV;  1 ES-SV) 

                Kontrako botoak:   0 

                Abstentzioak:  5 boto (5 EH BILDU ) 

                  ERABAKIA:.   Urola Kosta Udal Elkartean Arritxu Marañonen 

eserlekua Jon Iraolak betetzea onartu da. 

------------------------- 

 

 

7.-  ESKARI – GALDERAK.- 

 

 

 

Josu Arrietak (EH BILDU) eskaria egin du, lehenago informatu diren kreditu 

aldaketan dago Marianton parke estaliaren inguruan kopuru zehatza 

12.910€koa; suposatu du hain diru txikia aldatzen denean da proiektua nahiko 

garatuta egongo delako, hain kopuru txikia aldatzeko eta informazioa ez 

dugula jaso  

 

 

OIER KORTA:   Mikrofonorik gabe, 

 

JOSU ARRIETA:  Bai proiektu horren inguruan, 

Normalean hain kantitate zehatz bat aldatzen denean… 

 

 

OIER KORTA:  Mikrofonorik gabe 

Besterik gabe, 

Arritxuk eskatzen du  hitza, 

 

 

Arritxu Iribarrek (EH BILDU):  ”Hau ere ez dut uste plenora etorri behar zuenik edo 

hemen aipatzekoa denik baina batzorderik ez da izan eta bakar bakarrik da 

kezka bat azaldu, kalean zabaldu dena Iñaki Osak ez du jokatuko Zumaian eta 

ea udal gobernuak baduen erantzukizunik izan duen edo zerbait egin behar 

duen gai horretan enpresak Zumaian jokatzen baldin badu txapelketa enpresa 

baten menpean dago Zumaian ze… baldintzak eskatzen zaizkion enpresari 



                                                                                 …………………….. 
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hemen jokatzeko, baldintzarik jartzen zaion ala ez, besterik gabe jendeari 

erantzun bat emateko, sin mas. ” 

 

 

Gotzon Enbil (EAJ-PNV):  ”Egin dena da lehengo urtean bezalaxe ez da 

txapelketa bat antolatu baizik eta egin da antolatuta dagoen txapelketa bat 

kontratatu, eskuzko lau t´erdiko txapelketa kontratatzen duzun bezala edo, 

orduan zirkuitu horretan daude bi enpresa guri eskaini diguna Jai Alaiko enpresa 

izan da eta guk kontratatu dugu txapelketa hori Jai Alaiko enpresarekin, orain 

enpresa eta pelotarien artean dauden negoziazioetan udala ez da sartu, ez da 

sartuko ere ez eta bueno Imanol Lopez Zumaiarra izan da ere bai, akordio 

batera iritsi da, ni ere bai eta Iñaki ba… ez da iritsi akordio batera eta hori da 

arrazoia berak ez jolasteko. 

Esan nahi dizut Mutrikun kasu berdina dagoela, lehengo urtean Erick 

mutrikuarrak jolastu zuen txapelketa, aurten negoziaketan ibili da, hau da, beste 

enpresarekin Gernikako enpresarekin, ez da iritsi akordio batera eta ez da etorri 

jolastera, baina Mutrikun partidak jarri dira berdin berdin” 

 

 

Arritxu Iribarrek (EH BILDU):  :   ”Baina Zumaiako udalak diruren bat jartzen du 

horretan? ” 

 

 

Gotzon Enbil (EAJ-PNV):  Bai,  

 

 

Arritxu Iribarrek (EH BILDU):  :  ”Eta ez du exijitzen herriko pelotariak nahiz eta gero 

akordioa gero enpresa eta pelotarien artean izan? ” 

 

 

Gotzon Enbil (EAJ-PNV):  ”Gustatzen zaigu herriko pelotari gehienak egotea, eta 

eskatzen diogu enpresari hemen jolasten diren txapelketan beraiek dauzkaten 

Zumaiako pelotariak jolastea herrian, baina klaro, enpresa eta pelotarien arteko 

negoziaketan udala ez da sartzen. ” 

 

 

Alkateak:   ”Besterik ez,  eskerrik asko eta ondo ibili oporretan. ”    

 

 

 

 

 

   Eztabaidatzeko beste gairik ez dagoenez, Alkate Lehendakariak bilera 

amaitutzat eman du, arratsaldeko zazpiak eta hamar minutu direnean 

eta nik, Idazkariak, fede ematen dut. 

 

 

                                                        Idazkaria 



                                                                                 …………………….. 
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112. ACTA DEL PLENO 

 

 

En la villa de Zumaia, siendo las dieciocho horas del día veintisiete de 

julio de dos mil diecisiete, se constituye en el Salón de Sesiones de esta 

Casa Consistorial del Pleno del Ayuntamiento, al objeto de celebrar 

sesión extraordinaria con arreglo al orden del día previamente señalado 

y habiendo sido citadas en tiempo y forma, acuden los siguientes 

miembros de la corporación: 

 

 

 

Presidente:               Sr. Oier Korta Esnal 

 

 

Concejales asistentes:             

           

Sr. Gotzon Embil Unanue jna 

Sr. Jon Joseba Iraola Rezola . 

Sra. Cristina Vicente Iciar 

Sr. Alex Oliden Antia 

Sra. Arritokieta Iribar Egaña   

Sr. Josu Arrieta Arriola   jna. 

Sr. Joseba Josu Azpiazu Azkarra 

Sra. Nerea Eizagirre Telleria 

                                                                Sra. Ane Arregi Urbieta, 

          Sra. Arritokieta Marañon Basarte   

 

 

 

 

No asisten:                             Sra. M. Cruz Alvarez Aparicio   

Sra. Ione Muguerza Egaña 

 

                                              

                                                                    

 

 

Secretario:                                            Sr. Gorka Urgoiti Agirre 

 

 

 



                                                                                 …………………….. 
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ORDEN DEL DÍA 

 

1.-  APROBACION, SI PROCEDE,  DE LAS ACTAS DE LAS SESIONES ANTERIORES:  

(29.12.2016 núm. 108 

 08.02.2017 núm.  109 

 16.03.2017 núm.  110 

 25.05.2017 núm.  111) 

 

Se han aprobado las actas nº 108, 109, 110 y 111 

 

 

------------------------ 

 

2.-  HACIENDA.- 

2.1.-  DAR CUENTA DE LA NOTA DE REPARO 4/2017 ASÍ COMO LA RESPUESTA 

DEL ALCALDE.- 

 

El alcalde ha informado sobre el tema. 

 

------------------------ 

 

2.2.- DAR CUENTA DE LAS MODIFICACIONES DE CREDITO NUM. 1 y 2 DEL 

PRESUPUESTO MUNICIPAL. 

 

El alcalde ha informado sobre el tema. 

 

------------------------ 

 

 

 

------------------------ 

 

 

2.4.- DICTAMEN: 

2.4.1.- APROBAR, SI PROCEDE LA CUENTA GENERAL 2016.- 

 

El alcalde ha presentado el tema. 

 

Joseba Azpiazu (EH-BILDU) ha comentado que en este extenso informe faltan 

los contratos de servicios. 

 
 

 

PARTE RESOLUTIVA 
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Votos a favor:  11 votos (5EAJ-PNV, 5 EH-BILDU, 1 ES-SV) 

Votos en contra: 0 

Abstenciones:  0 

 

ACUERDO:  Se ha aprobado la cuenta general del ejercicio 2016. 
 

 

------------------------ 

 

 

3.-  URBANISMO.- 

3.1.-  DICTAMEN: 

APROBACION DEFINITIVA, SI PROCEDE, DEL PLAN ESPECIAL DE REFORMA 

INTERIOR DE LA UNIDAD DE EJECUCION 19.4 DEL AU-19-OIKIA EN ZUMAIA..- 

 

 

 

El alcalde ha informado sobre el tema. 

 
 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Votos a favor:  11 votos  (5 EAJ-PNV, 5 EH-BILDU, 1ES-SV) 

Votos en contra: 0 

Abstenciones: 0 

 

ACUERDO:  Se ha aprobado el plan especial de la reforma interior de la unidad 

de ejecución 19.4 del AU-19- OIkia. 
 

------------------------ 

 

 

 

4.-   URBANISMO, OBRAS, SERVICIOS, MEDIO AMBIENTE Y GUARDIA MUNICIPAL .- 

4.1.- DICTAMENES:  

4.1.1.- APROBAR, SI PROCEDE, EL CONVENIO DE COLABORACIÓN CON IZENPE, 

S.A. PARA LA EXPEDICION DE LOS MEDIOS ELECTRONICOS DE IDENTIFICACION 

Y FIRMA, ACTUANDO EL AYUNTAMIENTO DE ZUMAIA COMO ENTIDAD DE 

REGISTRO  Y FACULTAR AL ALCALDE PARA LA FIRMA DE DOCUMENTOS 

NECESARIOS PARA FORMALIZAR EL CONVENIO. 

 

El alcalde ha presentado el tema, y seguidamente han pasado a votar. 

 
 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Votos a favor: 11 votos (5EAJ-PNV; 5EH-BILDU; 1ES-SV) 

Votos en contra: 0 



                                                                                 …………………….. 
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Abstenciones: 0 

 

ACUERDO:  Se ha aprobado el convenio de colaboración con Izenpe S.A. para 

la expedición de los medios electrónicos de identificación y firma,  actuando el 

Ayuntamiento de Zumaia como entidad de registro y se ha facultado al 

alcalde para la firma de documentos necesarios para formalizar el convenio. 
 

 

------------------------ 

 

 

 

4.1.2.-  APROBAR, SI PROCEDE, EL CONVENIO DE COLABORACION EN MATERIA 

DE CESION RECIPROCA DE INFORMACION ENTRE EL DEPARTAMENTO DE 

HACIENDA Y FINANZAS DE LA DFG Y EL AYUNTAMENTO DE ZUMAIA Y FACULTAR 

AL ALCALDE PARA LA FIRMA DE DOCUMENTOS NECESARIOS PARA FORMALIZAR 

EL CONVENIO. 

 

Se ha pasado a la votación directamente. 

 
 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Votos a favor:  11votos (5 EAJ-PNV; 5 EH-BILDU; 1 ES-SV) 

Votos en contra: 0 

Abstenciones: 0 

 

ACUERDO:  Se ha aprobado el convenio de colaboración en materia de cesión 

recíproca de información entre el departamento de Hacienda y finanzas  de la 

DFG y el Ayuntamiento de zumaia y se ha facultado al alcalde para la firma de 

documentos necesarios para formalizar el convenio. 
 

 

------------------------ 

 

 

4.1.3.-  APROBAR, SI PROCEDE, EL CONVENIO DE COLABORACION SOBRE LA 

GESTION DEL AREA DE LA PLAYA DE SANTIAGO ENTRE EL AYUNTAMIENTO DE 

GETARIA Y EL AYUNTAMIENTO DE ZUMAIA Y  FACULTAR AL ALCALDE PARA LA 

FIRMA DE DOCUMENTOS NECESARIOS PARA FORMALIZAR EL CONVENIO. 
 

El alcalde ha presentado el tema y seguidamente se ha pasado a la votación. 

 

 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Votos a favor: 11 votos (5 EAJ-PNV; 5 EH-BILDU; 1 ES-SV) 

Votos en contra: 0 

Abstenciones: 0 



                                                                                 …………………….. 
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ACUERDO:  Se ha aprobado el convenio de colaboración sobre la gestión del 

área de playa de Santiago entre el Ayuntamiento de Getaria y el 

Ayuntamiento de Zumaia y se ha facultado al alcalde para la firma de 

documentos necesarios para formalizar el convenio. 
 

 

------------------------ 

 

5.-  SERVICIOS SOCIALES: 

 

5.1.-  DICTAMEN: 

5.1.1.- APROBAR, SI PROCEDE, EL PROTOCOLO DE COORDINACION 

SOCIOSANITARIA ENTRE LOS SERVICIOS DE SALUD DE LA OSI DONOSTIALDEA, 

CENTROS DE LA RED DE SALUD MENTAL DE GIPUZKOA, LOS SERVICIOS SOCIALES 

DE ATENCION PRIMARIA MUNICIPALES DEL UROLA KOSTA Y EL DEPARTAMENTO 

DE POLITICA SOCIAL DE LA DFG  Y  FACULTAR AL ALCALDE PARA LA FIRMA DE 

DOCUMENTOS NECESARIOS PARA FORMALIZAR EL CONVENIO. 

 

Se ha pasado a votar directamente. 

 
 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Votos a favor:  11 votos (5 EAJ-PNV; 5 EH-BILDU; 1 ES-SV) 

Votos en contra: 0 

Abstenciones: 0 

 

ACUERDO:  Se ha aprobado el protocolo de coordinación sociosanitaria entre 

los servicios de salud de la OSI Donostialdea, centros de la red de salud mental 

de Gipuzkoa, los servicios sociales de  atención primaria municipales del Urola 

Costa y el Departamento de Política Social de la DFG y se faculta al alcalde 

para la firma de los documentos necesarios para formalizar el convenio.  
 

 

------------------------ 

 

  

 

6.- PROPOSICIONES:  

6.1.- PRESENTADA POR EL GRUPO MUNICIPAL EH BILDU, 

PROPUESTA DE AYUDAS PARA EL ALQUILER Y LA EMANCIPACION. 
 

 

Siendo una proposición han pasado en primer lugar a ratificar la urgencia. 
 

 

PARTE RESOLUTIVA 

 



                                                                                 …………………….. 
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Votos a favor: 11 votos (5EAJ-PNV; 5EH-BILDU; 1 ES-SV) 

Votos en contra: 0 

Abstenciones: 0 

 

ACUERDO:  Se ha aceptado debatir y votar la propuesta. 
 

 

 

------------------------ 

 

 

Nerea Eizagirre (EH-BILDU) ha explicado que en primer lugar Arritxu hará una 

pequeña introducción y a continuación ella presentará la propuesta. 

(presentada en el registro general el 30 de junio) 

 

Arritxu Iribar (EH-BILDU) ha presentado el tema leyendo un texto: 

 

 

Cuando se aprobó el presupuesto de 2017 todos los representantes del 

Ayuntamiento todos votamos por una partida a favor de la emancipación de 

los jóvenes, de modo que en aquel pleno de diciembre de 2017 quedó 

recogida la importancia que tendría este tema. 

 

El tiempo pasaba y en la comisión de juventud de marzo preguntamos cómo 

estaba ese tema. La respuesta fue, tal y como está recogida en acta, que el 

Gobierno municipal estaba trabajando en ello y que se nos presentaría una 

propuesta de lo que se podía hacer en 2017. 

 

El tiempo seguía su curso y a principios de mayo volvimos a preguntar, 

recibimos la misma respuesta, entonces dijimos que nosotros habíamos 

preparado algo y sin más presentamos un borrador que repartimos en la misma 

comisión para que fuera debatido próximamente al mismo tiempo que 

solicitábamos una comisión monográfica sobre el tema. 

 

Al poco se celebró esa comisión monográfica, al cabo de quince días y EAJ, el 

mismo alcalde fue el que presentó la propuesta.  Presentó una propuesta de 

ayudas parecida a un sistema de becas. No tenemos la documentación, fue 

una presentación de power point, y el tema nos pareció interesante, de modo 

que continuamos con el tema y registramos nuestra propuesta para que fuera 

estudiada en las comisiones.  

 

Nuestra voluntad era que aparte de trabajar el tema en comisión se trabajara 

también con los ciudadanos, convocamos una reunión abierta, lo publicamos 

también en las redes sociales, recogimos algunas sugerencias y ahora hemos 

echado en falta tratarlo en comisión en lugar de traerlo al pleno como se ha 

traído. 

Nuestra intención era la de debatir en las comisiones, presentar las 

aportaciones que se han hecho y analizarlas, ver si había alguna otra 

propuesta y entre todos sacar adelante este proyecto. 



                                                                                 …………………….. 
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¿Por qué ahora? 

 

En aquella acta de diciembre de 2016 se recogía que sería de prueba y para 

medir un poco cual era la situación del municipio, eso creíamos y creemos que 

no se puede dejar pasar el 2017 en balde en lo que a este tema se refiere. ¿Por 

qué ahora? La razón es que lo que se haga en 2017 puede servir de base para 

el 2018, seguro que habrá que hacer cambios, que habrá que perfeccionar 

cosas, dado que esto no es más que un punto de partida, luego tendremos 

cosas que mejorar, quitar, añadir, por eso viene la propuesta ahora. 

 

Las cifras sí que cambian para el 2018, pero para nosotros lo importante es no 

perder la partida que tenemos para el 2017, y creemos que puede servir de 

base, que a la hora de aplicar esas cantidades nos pueden servir de base lo 

que proponemos nosotros, pero os digo que por nuestra parte estamos abiertos 

para llevar este tema adelante con el consenso de todos. 

 

Somos conscientes de que en este momento Zumaia puede tener problemas 

más graves pero el ser humano tiene derecho a una vivienda y en este 

momento tenemos un problema con eso debido a los precios por un lado pero 

por otro lado porque hay muy poca vivienda destinada al alquiler, casi no hay, 

de modo que había que ponerse a ello y esta es nuestra propuesta. 

 

Nerea Eizagirre (EH-BILDU): A continuación ha pasado a presentar la propuesta 

técnicamente:  

Ya que tenemos esa partida en 2017 proponemos ejecutar la partida partiendo 

de estas condiciones y pedimos que para 2018 se destine una partida de 

100.000 euros. 

 

Esta partida de 100.000 euros la hemos determinado mediante una 

comparativa hecha en otros municipios, por ejemplo en Azpeitia tuvieron 86 

casos, y al final se beneficiaron 80 personas, en 2016 tenían una partida de 

150.000 euros.  

 

Si esta propuesta pretende tener verdadero impacto ante los problemas, se ve 

que se necesitará una partida considerable, por lo que está en marcha en 

otros municipios. 

 

Hay que mencionar también la urgencia, dado que esa partida está recogida 

en el presupuesto, convendría ponerlo en marcha en los meses que quedan. 

De modo que ¿Quiénes serían los beneficiarios? 

 

Antes de nada y para situar un poco el tema, nosotros creemos que el 

problema de la vivienda es un problema más grande, relacionado con la 

política de vivienda, de modo que somos conscientes de que vamos dar una 

respuesta a nivel individual a los solicitantes, pero que este tema tiene mayor 

envergadura dado que está relacionado con las políticas de vivienda. Pero, 

creemos que es un paso, Un paso, porque en Zumaia, según el último estudio 
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realizado por Novotek, en Zumaia el 10€ de las viviendas están vacías, y hoy en 

día si vas por ejemplo a una inmobiliaria no hay ofertas, de modo que es un 

paso que se debería de englobar dentro de una política de vivienda. 

 

Centrándonos en las condiciones, según nuestra propuesta ¿Quiénes podrían 

ser los beneficiarios?  

Lo que presentó el gobierno municipal en los presupuestos fue los jóvenes ¿no? 

Os sea la condición era que los jóvenes tuvieran 30 años. Nosotros estuvimos 

estudiando ese tema, primero entre nosotros y luego lo contrastamos con la 

ciudadanía y llegamos a la conclusión de que la juventud tiene un problema 

de vivienda grave, pero no por causa de su juventud, porque biológicamente 

tengan 18-21 o 26 años, ¿no? Sino que es un problema socioeconómico 

directo, de modo que comentábamos que no tenía sentido poner una franja 

de edad, ¿dónde la pondríamos en 30, 31, 35 o dónde? Porque también habrá 

jóvenes que tengan un trabajo estable y no necesitan de esta ayuda. 

 

De modo que por eso nos parecía que había que darle una vuelta a esto, y lo 

que hemos pensado a sido que estas ayudas se dirijan a toda la población 

zumaiarra, por supuesto poniendo siempre unas condiciones a nivel de ingresos. 

Y es ahí donde pondríamos la condición, y eso sí que supone una diferencia de 

lo que se recogía en el presupuesto. 

 

Es decir que no estaría exclusivamente dirigida a la gente joven sino a todas la 

personas zumaiarras , hacemos ese planteamiento pero teniendo en cuenta 

que en general la mayoría de la gente que sufre este problema es joven lo que 

proponemos nosotros es que de toda la partida, el 80% se destine a toda la 

población en general pero que se guarde un 20% para las personas jóvenes 

que se vayan a emancipar por primera vez. Es decir para los que van a dejar la 

casa de sus progenitores por primera vez, así se garantiza que si la juventud 

tiene esa seguridad, pueda fomentar la salida de casa. 

 

Explicando un poco las condiciones que tienen que cumplir las personas 

solicitantes: 

Planteamos condiciones generales: 

 Estar empadronada en Zumaia por los menos durante los dos últimos 

años. 

 Tener a su nombre el contrato que regulariza el alquiler. 

 Estar empadronada en la vivienda de alquiler en la que reside 

 Que el contrato de alquiler sea de por lo menos un año 

 Que no se reciba ninguna otra subvención relacionada con la vivienda 

(EPO u otras) 

 Estas al día en el cumplimento de tasas, impuestos del Ayuntamiento de 

Zumaia. 

 Que la vivienda objeto de la subvención esté situada en Zumaia. 

 Quedarían fuera de estas subvenciones las viviendas de promoción 

pública etc. También es importante mencionar, para que luego no haya 

trampas, que no puede haber ninguna relación de parentesco, hasta el 
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segundo grado entre el beneficiario y el arrendador, es decir que esta 

subvención la soliciten las personas que verdaderamente la necesiten. 

 

 

 

Bueno ahora pasamos a explicar las condiciones económicas, es decir los 

ingresos, el planteamiento que hacemos que lo hemos traído recogido en un 

power point, para que sea más visual. 

 

La primera franja, es decir que planteamos crear como dos sacos entre las 

personas solicitantes y en la primera  franja, recibirían el 50% del alquiler, cada 

uno de forma nominal, luego entraremos en eso, y en la segunda franja se 

recibiría el 25%. 

 

 Hay también otras opciones, por ejemplo como lo hacen en Azkoitia, de 

tal franja a cual franja el 10%, de otra a otra, 20% y así. Pero nosotros lo hemos 

planteado de esta otra manera porque pensábamos que la mayoría de la 

partida se repartiría en este primer saco. Por eso la primera franja en 50% y el 

resto pues 25%. Como veis hemos puesto hemos puesto este límite de 16.800  

porque es lo que sale sacando cálculos de un suelo de 1.200 euros en 14 

pagas. Y el cálculo lo hemos hecho en base a algunas investigaciones que se 

han hecho hoy en día y en base a lo que dicen los sindicatos se comenta que 

hoy en día en nuestro entorno, es decir, en Euskal Herria para poder vivir 

dignamente se necesita un sueldo de 1.200 euros. Por eso hemos establecido 

esa primera franja dentro de los límites de la dignidad, y la  segunda franja la 

hemos establecido para las personas que están por encima de ese sueldo de 

1.200 euros hasta 25.000 euros.  

 

Ese límite de 25.000 euros lo hemos establecido calculando un sueldo de 

1.800 euros en 14 pagas, es decir, teníamos que poner un límite, ¿no?, porque 

creemos que las personas que lo soliciten las ayudas sea porque de verdad lo 

necesiten, y pensamos dejar fuera de estas ayudas a los que cobran más de 

1.800 euros al mes. 

En cuanto a que sean nominales, mencionar que cuando hay subvenciones 

parecidas y cuando hay algunas otras ayudas que se dan desde servicios 

sociales se dan muchas veces en base a unidades familiares o unidades de 

convivencia, ¿no? Pero nos parecía, que sobre todo teniendo en cuenta que la 

mayoría de las beneficiarias serían personas jóvenes que deberían de ser 

nominales, es decir, que por ejemplo, nosotros tres, o cualquiera podemos estar 

compartiendo una vivienda sin formar una unidad familiar o convivencial, y 

sobre todo teniendo en cuenta que entre nosotros puede que tengamos 

situaciones económicas muy distintas. Arritxu puede tener un sueldo de 2.000 

euros, en cuyo caso quedaría automáticamente fuera de estas ayudas. Joseba 

igual está en paro y Alex tiene los ingresos correspondientes a la segunda 

franja. Con ese panorama y teniendo en cuenta que en otros muchos sitios 

quedarían como unidad de convivencia, muchas viviendas y por lo tanto 

muchas personas que viven en ellas fuera de estas ayudas, ¿no? 
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Pues en este caso si la ayuda la solicitara Arritxu y ella no cumple las 

condiciones pues quizás, el resto tampoco recibiría la subvención. 

Y nos parecía que también podría pasar al revés, por ejemplo, que Arritxu a 

pesar de vivir en esa casa, y dado que supera el límite, a la hora de hacer la 

solicitud que no entre, ¿se entiende? Es decir que no se mencione su nombre y 

esa casa reciba subvención pero estando viviendo ahí una persona que supera 

el límite de ingresos. 

Es por eso que nosotros planteamos que sea nominal, y para calcular lo 

nominal ¿cómo? Es muy fácil aquí hemos puesto un ejemplo, por ejemplo si el 

alquiler es de 600 euros, supongamos que la primera persona, Amaia,  entra en 

las condiciones de la primera franja, es decir, en la franja de los que reciben el 

50%. Entonces si el alquiler cuesta 600 euros al mes, dividiendo entre tres, cada 

uno deberá de abonar 200 euros y a Amaia dadas sus condiciones le tocarían 

100euros. Mikel no cumple las condiciones de modo que se queda sin ayuda. 

Ahmed, el tercero entra dentro de las condiciones de la segunda franja, de 

modo que le tocaría 50€. Es muy simple ¿no?. 

Las excepciones, y voy terminando las hemos tomado como tal, porque nos 

parecía que hacerlo nominal tenía el potencial de aproximarse a la realidad. 

La realidad y eso traería el reparto del dinero entre más personas y todo eso, 

pero no podemos olvidar que igual hay personas que tienen dependientes a su 

cargo, ¿no? Bien sean menores u otro tipo de personas dependientes. De 

modo que había que hacer una excepción con estas personas y ampliar un 

poco el margen de ingresos, que en lugar de ser 1.200€ , que sea un poco más. 

Porque esas personas no viven solas y tienen más bocas que alimentar y por 

eso hemos ampliado los márgenes en casos de unidad convivencial. Y luego, lo 

que se ha mencionado antes, esto sería guardar el 20% para la emancipación 

y el restante 80% para todas las personas. En eses 20% para los que se van a 

emancipar por primera vez, hay que establecer algunas condiciones ¿no? De 

modo que hemos establecidos algunas condiciones, además de las anteriores,, 

que deberían de cumplir todas las personas, aparte, sería la de tener menos de 

30 años y que sea la primera vez que salen de la casa de los progenitores a un 

alquiler. Eso habrá de demostrarse con el empadronamiento y que sea la 

primera vez que lo solicita. 

Y en último lugar y esto es uno de los puntos más importantes del debate, o lo 

sería, tenemos que tener mucho cuidado que a la hora de establecer estas 

ayudas no tengan un efecto de… subida de los precios de alquiler en Zumaia 

que bastante están subiendo desde antes.  

Debemos de contemplar eso y tomar medidas al respecto. De modo que hay 

que establecer como ese está haciendo en muchos municipios un precio de 

alquiler o un tope. Los alquileres que superaran ese precio o ese tope no 

entrarían en estas ayudas. 

Aparte de las condiciones anteriores hay que mostrar el contrato de alquiler y 

cumplir el requisito del precio máximo. 

Nosotros en Zumaia hemos establecido un tope de 700 euros, esto lo hemos 

hecho después de consultas con algunas inmobiliarias, hemos sabido en 

cuánto está el alquiler en Zumaia más o menos. Esto también puede ser un 

punto que tenga movimiento a la hora de poner las ayudas en marcha, y 

quizás también se puedan hacer excepciones, no lo sé, si vive una familia, o si 
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viven más de cuatro personas o por encima de tres… ampliar un poco lo de 

700 euros. Es que en Zumaia lo que pasa es que dependiendo del barrio varía el 

precio, a lo mejor se puede establecer un precio para unos barrios y otro para 

otros,  haciendo un contraste con la realidad que puede que varíe un poco, 

pero en cualquier caso lo que hay que evitar es que nuestras ayudas no 

fomenten todavía más la subida de los alquileres, es justo lo que queremos 

evitar a la hora de presentar esta propuesta. 

Las condiciones que debe de cumplir la vivienda ya las hemos mencionado 

antes, de modo que esta sería más o menos nuestra propuesta, la que hemos 

trabajado, esta misma, pero eso sí algunas cosas se tendrán que debatir y 

modificar. 

De modo que nuestra propuesta es esta, ¿no? 

Que por los menos esos 30.000€ que hay se pongan en marcha cuanto antes, 

porque nos parece sobre todo que la gente está esperando,  no ahora sino 

cuando salió en Baleike, cuando el gobierno municipal difundió el tema de la 

beca la gente empezó a preguntar, ¿no? 

¿Esto está en marcha? 

¿Puedo solicitarlo yo o no? 

De modo que tenemos que ponerlo en marcha cuanto antes, para saber que 

criterios aplicaremos y qué personas la van a poder solicitar. 

 

 

El alcalde ha dicho lo siguiente contestando al tema: 

 

“Si no me equivoco este gobierno municipal hizo una presentación sobre este 

tema el 2 o el 3 de junio, en comisión mediante power point y en la propuesta 

que presentáis se recogen muchas de las cosas que os presentamos nosotros 

aquel día, ¿no?  

El gobierno municipal recogió este programa en el presupuesto de 2017 y 

llevamos dos años en el gobierno y para nosotros este ha sido un tema que lo 

hemos tenido desde el principio, el problema de la vivienda y estamos 

trabajando.  

Vosotros presentáis esta moción hoy aquí para que sea votada, pero nos 

parece que… como te he escuchado decir muchas veces, que tenemos que 

tener cuidado para no subir los precios de los alquileres, el tema es complejo 

¿no? Al final Zumaia tiene las características que tiene, es un pueblo costero y 

no se puede comparar con los pueblos del interior, hoy en día además hay 

muchos portales como –AiRBnB, que dan muchas facilidades de alquiler a las 

personas propietarias de las casas, y eso lamentablemente, lo que hace es que 

alquilando unos pocos días en verano se saque lo mismo que teniendo la 

vivienda alquilada durante todo el año. Y eso también supone una traba a la 

hora de poner ese programa en marcha. 

El gobierno municipal está haciendo un estudio en profundidad en torno a este 

tema, he estudiado los programas de los alrededores, el recorrido que han 

tenido desde que se pusieron en marcha etc. En esa primera presentación 

nosotros propusimos que fuera nominal y ahí estamos, y tenemos que andar 

con cuidado, por un lado para no provocar un “efecto llamada, dado que si 

uno de los problemas de Zumaia es que la vivienda es cara, es porque vienen 
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de fuera a vivir a Zumaia,  y los que vienen de fuera hacen que la vivienda sea 

cara, de modo que debemos de andar con mucho cuidado con cualquier 

programa que pongamos en marcha. Y me llama la atención que vosotros 

proponéis que se esté empadronado en Zumaia durante dos años, ¿no? 

Nos gustaría tratar el tema desde ese punto de vista,  nos parece que un pleno 

no es el lugar adecuado para tratar el tema, es un tema de mucha 

transcendencia, tiene muchas aristas y hay que estudiarlo a fondo, ¿no? 

El gobierno municipal está trabajando y yo por mi parte quisiera preguntar, lo 

que ponía en esa diapositiva, la del ejemplo de Amaia, Mikel y Ahmed. 

Dices que de las tres personas recibiría una ayuda de 100€ otra nada y la 

tercera 50€ ¿no?  

Y, ¿qué pasaría si los tres solicitantes cumplieran? Si tuvieran unos ingresos de 

entre 0 y 15.000€ko y les corresponde 200€ 

Ese es un punto que no existe, vosotros habéis presentado aquí este programa,  

nosotros lo estudiamos en aquella comisión y es un problema que hay que 

estudiarlo y vosotros en vuestra propuesta no contempláis este caso. 

No sé qué forma le daréis porque he estado mirando en todas las 

informaciones que habéis mandado y ese punto no lo habéis estudiado y es un 

punto que se recoge en todos los programas de Euskal Herria y si queremos que 

el nuestro también vaya por ahí lo tendremos que estudiar mucho, y no sé si 

vosotros lo habéis hecho y me podrías responder ahora a esa pregunta 

concreta, ¿e?” 

 

 

 

Nerea Eizagirre (EH BILDU): “Casa uno tendría 100€,;  o sea a Amaia le tocarían 

100€, a Mikel también 100€ si entrara en la primera franja y a Ahmed otros 100€ 

 

 

 

 

Arritxu Iribar (EH BILDU):  “Es un modelo, en un alquiler de 600€, se supone que 

cada uno tiene que pagar 200, pero ahí habrá variables, a lo mejor no son de 

600 y lo que tienen que repartir es menos, es decir, el 50% y no el 100%. En ese 

caso por ejemplo es 100€ 

 

 

Nerea Eizagirre (EH BILDU): “O sea quiero decir que iría proporcionalmente, en 

base al precio del alquiler” 

 

 

Alcalde:  “Entonces, por aclarar, ¿vosotras proponéis un tope de 50€ y de 500€? 

 

 

Arritxu Iribar (EH BILDU):  “Eso es un ejemplo Oier; el tope es de 700€. Esto es un 

ejemplo supongamos que son 600, igual es 500 lo que hay que pagar, y sería 

igual pero a partir de 700€ no se aceptaría, pero… 
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Esto es un ejemplo, de 600 euros que se supone que viven tres personas, cada 

una de ellas tiene sus ingresos, o no los tiene. En un alquiler de 600 euros se 

supone que si son tres personas cada una de ellas tiene que poner 200€ para 

pagar el alquiler, y se estudia el caso de cada persona. Si están dentro de esta 

primera franja recibirán el máximo de ayuda, es decir, 50%. En nuestro caso 

hemos puesto distintos ejemplos,  en una se da una persona de la primera 

franja, que recibe el 50%, que de 200euros, serían 100€, la segunda persona no 

cumple las condiciones, de modo que no recibiría subvención alguna, y la 

tercera está en la segunda franja, luego recibe el 25%. 

Esto es sólo un ejemplo… 

 

 

Alcalde: “Con esas explicaciones el programa es igual que el de Azpeitia o 

Azkoitia el que traéis a Zumaia, subiendo al tope. EL programa de Azpeitia 

también es nominativo y tiene un tope de 50%, y el tope del alquiler es de 500€. 

De todas maneras me parece que antes de traer este tema hoy aquí al pleno 

deberíamos de trabajarlo en comisiones y que hay que estudiar todos los casos, 

y luego lo que nos llama también la atención en vuestra propuesta es eso del 

80% y del 20%.  

El 20% para las personas que se emancipan por primera vez, y el 80% para todo 

el resto de las personas ¿no? 

Esto es llamativo, y bastante novedoso, que yo sepa esto no está recogido en 

ningún otro sitito esto que proponéis, y a mí me parece que este punto hab´ria 

que analizarlo muy bien. 

En los pueblos donde llevan años con esto han ido poco a poco ampliando, 

pero no lo han ampliado mucho más. Y lo que planteáis vosotras es que 

cualquier persona que esté con un sueldo inferior a 1.200€ se pueda acoger a 

estas ayudas, ¿no? 

En los municipios donde está en marcha este programa y esté quien esté 

gobernando, no ser recoge este aspecto y  a mí me parece que este punto 

que proponéis es bastante pionero y creo que habrá que estudiarlo mucho qué 

consecuencias podría tener, y en ese sentido nuestro voto de hoy será 

negativo, y será negativo porque todavía tenemos que estudiar lo de 2017. No 

sabemos las consecuencias que podría tener, ni cuantas solicitudes podríamos 

tener, y a mí me parece que antes de meternos con los presupuestos de 2018, 

tenemos trabajo con lo de 2017. Y cuando empecemos con el presupuesto de 

2018 ya veremos de dónde quitamos y de dónde ponemos, porque al final un 

presupuesto tiene que tener en cuenta muchas cosas, y para llevar esto 

adelante habrá que estudiar muy bien por dónde se quita cuando elaboremos 

el presupuesto. 

De modo que nuestro voto será negativo, es curioso que nosotros creamos esta 

partida en 2017, pero el problema de la vivienda no es nuevo en Zumaia, y no 

se ha creado durante estos dos últimos, en 2008 un grupo de jóvenes hicieron 

un manifiesto reivindicando el derecho a vivienda y desde 2008 hasta hoy en 

día el Ayuntamiento a tomado medidas en torno a la vivienda, vivienda 

protegida, alquiler social, todos sabemos cuáles han sido. 

Me parece que tenemos una gran labor que hacer, el gobierno municipal está 

trabajando, ha sido el creador de este programa, de modo que claro tenemos 
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muchas ganas de elaborar esto, pero tendremos que trabajarlo mucho entre 

todos, nosotros tenemos nuestra propuesta, que es distinta a la vuestra. En 

aquella presentación se os adelantó la nuestra y en la medida en que son 

distintas propuestas habrá que estudiarlas a fondo. Pero a nosotros 

personalmente nos preocupa mucho la propuesta que hacéis de que el 80% 

este abierta a toda la ciudadanía ¿no? ¿qué consecuencias puede tener eso? 

Planeáis un presupuesto de 100.000 euros pero no sabemos qué consecuencias 

puede tener en lo que se refiere al número de solicitudes, y yo creo que esta 

propuesta vuestra es bastante considerable. Considerable digo en ese sentido 

que no sabemos qué repercusiones puede tener, en cuanto al número de 

solicitudes que pueda haber en el pueblo, 

Creo que tendremos que ir despacio y estudiar bien la propuesta que vayamos 

a aprobar. 

De modo que nuestro voto será negativo” 

 

 

Arritxu Marañon (ES-SV):  “ Sí yo por mi parte de manera breve pero sí comentar 

alguna cosa, 

En este sentido esta propuesta en parte viene como resultado de lo que se 

aprobó en los presupuestos del 2017, entonces por parte de nuestro grupo lo 

que sí solicitamos puesto que ya estamos en el mes de julio y aunque se ha 

hecho una presentación de lo que va a ser pero estamos en el último pleno de 

verano, en agosto no va a haber plenos, en septiembre llegaremos y la 

iniciativa está sin poner en marcha, entonces lo que solicitamos es que se 

ponga en marcha,  

Por qué lo digo? 

Porque efectivamente y luego hablaré de ello a la vuelta de verano 

empezaremos primero las ordenanzas fiscales pero inmediatamente a discutir 

los presupuestos para el 2018 y para discutir estos presupuestos lo que tenemos 

que tener es la vista atrás de lo que se ha ejecutado en el 2017 y como ha 

funcionado. 

Y a día de esto con este programa no tenemos referencia más que la 

presentación con lo cual difícilmente podemos hablar de cara a unos 

presupuestos al 2018 de si implementar la partida, no implementarla, hacerla 

desaparecer, multiplicarla, no? 

Por eso solicitamos que se ponga ya en marcha lo que se aprobó en los 

presupuestos del 2017. 

En cuanto a lo que se presenta que yo creo que el espíritu realmente está muy 

bien y yo creo que es indiscutible que uno de los problemas más importantes 

que tenemos en nuestra comunidad así como en otros sitios es por un lado la 

vivienda y por otro lado el empleo y en definitiva casi casi hasta podrían ir de la 

mano y entonces lo que quería decir por mi parte es que votaré que no, 

votaremos que no, no por el contenido de lo que recoge sino vuelvo a los 

presupuestos por los tiempos en los que se ha presentado. 

Creo que llegará el momento de discutir y de abordar los presupuestos y creo 

que será en ese momento donde esta iniciativa cogerá toda su importancia , 

ésta o las que se vayan a desarrollar, ó se hayan desarrollado pero será en ese 

momento,  
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Yo creo que no es cuestión de donde quitaremos para ver qué se pone, sino 

ver si es interesante que este tipo de iniciativas se asienten en el municipio o no. 

Y en la medida que sea interesante ver la formula para conseguir que se lleve a 

cabo. Y voy acabando, ya no obstante, pero es que ha sido casualidad  que 

hoy a la mañana salía en prensa en el Diario Vasco y ha sido mencionar el 

medio que no me suele gustar pero casualidad salía todo un reportaje 

referente al tema del alquiler. 

El tema de la vivienda se ha declarado como derecho subjetivo en la nueva 

ley de vivienda en el año 2015. Una de las cuestiones que abordaba lo que 

recogía hoy la prensa no? es primero el derecho subjetivo, o sea, el derecho sí 

o sí a tener una vivienda en todo caso de alquiler pero recoge una cosa que es 

por lo que estoy mencionando esto ahora, es la desinformación que existe 

dentro de la comunidad autónoma vasca a la hora de acceder ya no a la 

vivienda porque efectivamente no hay un parque que pueda abordar toda la 

demanda pero sí el desconocimiento que hay de gente que ha solicitado y 

que todavía no tiene acceso a ella a recibir un importe económico desde el 

propio gobierno vasco, yo por ejemplo, lo desconocía y está mal decirlo y mira 

que llevamos viviendo pero no lo sabía, lo he leído hoy a la mañana,  

Por qué digo esto? 

Porque es importante desde el propio ayuntamiento nos informamos haber que 

es lo que hay con ese tema sobre todo a nivel económico, porque creo que al 

final todo confluye toda de la mano y en ese sentido y acabo ya sí creo que es 

importante a la vuelta del verano, no tanto en pleno pero sí en comisiones, 

pues mirar todo esto, y nada más” 

 

 

Nerea Eizagirre (EH BILDU):   “yo quería hacer una pequeña puntualización, 

cuando se dice que el gobierno municipal lo presentó en una comisión, 

además tal y como ha dicho Arritxu nosotros estábamos pidiendo una y otra 

vez que se tratara el tema en comisiones, pero en esa comisión lo que se 

presentó fue una comparativa de las ayudas de Azkoitia, Azpeitia y Zestoa, lo 

que quiero decir es que entonces, en aquel power point no se presentó 

ninguna propuesta del gobierno municipal. 

Lo presentaste tú mismo, hiciste una descripción, una comparación entre las 

ayudas que se aplican en Azkoitia, Azpeitia y Zestoa, y también mencionaste 

por dónde iría vuestra propuesta, y luego el mismo día leímos en Baleike que 

sería una beca, y eso.., quiero decir que a nosotros en ningún momento se nos 

ha facilitado ningún documento ni nada, y cuando se nos ha explicado, o si fue 

esa comisión en la que se dieron las explicaciones en ningún momento se 

explicó cuál era la propuesta del gobierno, es decir que fue una  comparación 

entre lo de Azkoitia, Azpeitia y Zestoa, quería puntualizar eso. 

Y luego quiero decir que creemos que el gobierno municipal está trabajando, 

pero trabajando, si está trabajando desde marzo queremos tener el informe 

sobre el que se está trabajando, para tener algo sobre lo que hablar y sobre lo 

que trabajar en comisiones. 

En julio había dos, ¿no? Dos comisiones planteadas para tratar este tema y no 

se han celebrado esas comisiones. O sea, leímos la noticia de la beca en 
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Baleike, y quiero decir que si tenemos que trabajar el tema, nosotros todavía no 

sabemos cuál es la propuesta del gobierno. 

 

 

Alcalde:  “A principios de junio presentamos nuestra propuesta, pusimos encima 

de la mesa los casos de los alrededores y explicamos las ayudas que se ofrecen 

desde servicios sociales AES, RGI … y marcamos en qué sentido iban nuestros 

planes. Nuestra propuesta es superar ese límite de 50%... y todo eso nosotros lo 

explicamos en la comisión. Y luego por otro lado tienes razón en julio había 

programadas dos comisiones, para ir concretando las propuestas con vuestras 

aportaciones y con lo que teníamos nosotros, pero la técnica , es decir la 

técnica de igualdad y juventud, que es por el departamento de juventud por 

donde hay que gestionar estas ayudas, Karmele Gomez, cogió vacaciones en 

junio y hacer las comisiones sin que estuviera presente la técnica que luego va 

a tener que gestionar todo este tema no nos parecía adecuado y así se lo hice 

saber a Alex. 

En junio hemos estado muy ocupados, porque el 15 de junio se implantó el 

sistema nuevo para regular los aparcamientos en Zumaia, eso nos ha supuesto 

una carga de trabajo enorme al gobierno municipal y una vez que tenemos 

eso encaminado, Arritxu plantea que retomemos el tema después del verano y 

nosotros planteamos adelantarlo. No sé si será posible o si EH-Bildu  estará 

dispuesto a eso pero a nosotros en agosto nos gustaría volver con el tema. 

Somos conscientes como ha dicho Arritxu que habrá que poner el programa en 

marcha cuanto antes, y nosotros estamos dispuestos a empezar con ello en 

seguida y si hace falta hacer un pleno extraordinario en septiembre  para 

adelantar y poder poner el programa en marcha. De todas formas eso ya lo 

hablaremos entre nosotros a ver si es posible que entre todos saquemos este 

tema adelante cuanto antes. 

 

  

Alex Oliden (EH BILDU):  “Sería interesante adoptar un compromiso entre todos, 

que este año habrá algo y que daremos una respuesta a los ciudadanos y que 

podamos hacer algo ante las solicitudes de los que estén necesitados. De 

modo que hagamos algo cuanto antes para dar salida al presupuesto que 

tenemos este año. 

 

Joseba Azpiazu (EH BILDU):  “yo no sé, pero aquí muchas veces se nos ha dicho 

que hemos dado un voto, hemos explicado las razones del sentido del voto en 

nuestra opinión y que no se nos ha entendido porque votábamos lo que 

votábamos…¿no? 

Yo, a decir verdad, no entiendo porque votaréis que no. Por lo menos la 

abstención, ¿no? la nuestra es una propuesta, una propuesta abierta que se 

puede cambiar, es decir que ¿tenemos un tope de 50%? Pues eso se puede 

discutir, si tiene que ser 60%, o tiene que ser más, o cuánto tiene que ser. 

Lo de  700€ también se puede ampliar. Lo que ocurre es que tú más o menos 

has esgrimido dos razones, una que hay que debatirlo en las comisiones y por 

otro lado lo que has argumentado es la incidencia, que no sabemos qué 

incidencia tendrá esto, y claro, mientras no se haga algo, no lo sabremos. 
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Mientras no se haga una ordenanza  o una propuesta y se apruebe, no 

sabremos. Llegará el momento de aprobar el presupuesto de 2018, diciembre, y 

si no se ha hecho nada, pues entonces también estaremos igual. Nosotros 

pediremos 100.000€ eta e igual vosotros diréis con 50 es suficiente, pero ni uno ni 

otro sabremos qué incidencia tiene. Si se aprobara este u otro pues con lo de 

septiembre, octubre… llegaríamos a enero con unas conclusiones, es decir si 

ejecutamos esos 30.000 euros sabremos a qué atenernos el año que viene. 

 

Yo no sé, pero apostaría que si aprobáramos eso en septiembre, eso tendría 

consecuencias, la gente se apuntaría inmediatamente. Y luego por otro lado 

tampoco entiendo el argumento que ha esgrimido el partido socialista para 

votar en contra, ha dicho que está de acuerdo con el contenido, con lo que se 

recoge, con el contenido, y ha dicho que andamos tarde, pero claro, tarde si… 

pero el presupuesto se aprobó en diciembre eso sí, y había que hacerlo antes 

pero la propuesta la hemos hecho nosotros, quiero decir que le tocaba al 

gobierno municipal hacer la propuesta, y ahora que ¿es tarde? Luego será más 

tarde todavía, si no se aprueba ahora, luego llegarán septiembre, octubre y 

serán tres meses más, eso es lo que quería decir. 

 

 

Arritxu Marañon (ES-SV):  “Lo que he comentado yo es que la propuesta de 

solicitar los 100.000€ a cargo del presupuesto del 2018 no pienso que es el 

momento en este momento…. 

 

Claro aparece como propuesta en global,  por eso he dicho que la propuesta 

esta sobre la mesa y que habrá unos tiempos que es cuando llegue el 

momento de los presupuestos para ver esta propuesta hasta donde llega o la 

que haya, pero en el momento presupuestario pero para eso también 

necesitamos el referente de lo del año anterior, o sea, porque no 200.000?, o 

sea porque no 150?. 

A eso es a lo que voy, que en el momento ya de la elaboración del 

presupuesto es el momento en el que adquiere todo el sentido, sin más, es por 

eso.” 

 

 

Joseba Azpiazu (EH BILDU):  “Ahora entiendo sobre la cantidad de dinero, no 

tiene prisa si tenemos en cuenta el 2018, pero la intención era aplicar esto 

ahora, con el dinero que hay ahora, luego lo de 2018 será otra cosa. 

 

 

Alcalde:  “Yo aquí me pierdo un poco y nos lo dirá el secretario, pero creo que 

cuando se vota una propuesta a favor, yo creo que se aprueba todo el 

contenido de la propuesta en su conjunto, si hoy se aprueba esa propuesta, se 

aprueba la presentación que ha hecho Nerea en su totalidad. Y vosotros el día 

de mañana podéis decir al gobierno y al partido socialista que en su día se 

aprobó eso en pleno y que hay que aplicarlo tal cual. Por eso tenemos dudas 

con la idoneidad de la propuesta que habéis presentado hoy aquí, y si estamos 

de acuerdo o no. 
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Y esto deberíamos de trabajarlo en comisión, y vosotros decís que no votaréis 

un dictamen en la misma comisión en la que se presenta el tema, pues 

bueno… 

 

Joseba Azpiazu (EH BILDU):  “ La primera vez es difícil, ¿no? 

 

Alcalde:  “No, pero vosotros decís que se presente un tema en comisión, y en la 

segunda comisión votáis el dictamen, ¿no? 

Y esto pues lo mismo, lo traéis al pleno para que se vote y si se aprueba, se 

aprueba en su totalidad, es decir, todo lo que habéis presentado aquí 80%, 20% 

no se… es decir, en su totalidad, y vosotros podéis luego pedir que se aplique lo 

que se ha aprobado en el pleno de hoy y nosotros no estamos de acuerdo con 

eso. Lo que planteamos nosotros es ir a las comisiones y estudiemos el tema 

tratando las diferencias que tenemos y luego traerlo al pleno, nada más. 

Nerea pide la palabra 

 

 

Nerea Eizagirre (EH BILDU):  ”Por hacer una puntualización, llevamos desde 

marzo pidiendo comisiones, y luego además se nos prometieron… vale, 

también podemos echar la culpa a los técnicos, la culpa, bueno la culpa no es 

de nadie pero llevamos desde marzo pidiendo comisiones, luego quiero decir 

que si no hemos tenido opciones… si el gobierno no ha convocado comisiones, 

por lo menos no echar la culpa a BiLDU de haberlo traído al pleno. Si esto vale 

para que luego se ponga en marcha pues nos alegraremos. Quiero decir que si 

todos nos ponemos las pilas ahora y  a partir de agosto nos ponemos a trabajar, 

pues nosotros nos alegraremos. Muchos vecinos pensaban que cuando se 

aprobó esto en enero se pondría en marcha y podrían acceder, y nadie sabe 

nada, y a finales de julio se vota en contra de una propuesta, esto es lo que se 

les ofrece hoy en día a los vecinos. 

 

 

Alcalde:   ”Claro, porque no se debatió con anterioridad, os lo vuelvo a decir, 

vuestra propuesta no se ha debatido en una comisión, todo es presentarla al 

peno y aceptar así sin más  

Arritxu pide la palabra, ” 

 

 

Arritxu Iribar (EH BILDU):  ”yo me alegro de que estéis dispuestos a retomar el 

tema en agosto porque pienso que tendrá carácter retroactivo y si se aprueba 

en septiembre o en octubre pues… se tendrá en cuenta para todo el año. Pero 

si quiero que se recuerde un dato y lo hemos obviado hasta ahora, cuando 

preguntamos en marzo, la concejal nos dijo que estabais trabajando en el 

tema y que en seguida se nos haría una propuesta, eso no se ha hecho. Y a 

principios de mayo nosotros presentamos un borrador en comisión que 

entregamos a todo el mundo y posteriormente vino vuestra presentación e 

power point Porque parece que nosotros hemos recogido en nuestra propuesta 

la vuestra,  o esa beca o ayuda. Y no hemos sido nosotros los que hemos dicho 

que eso estaría aprobado en julio y que el Ayuntamiento de Zumaia sería 
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pionero, en DV, en Euskadi irratia y radio Euskadi que lo escuche de tu boca, tus 

palabras están recogidas que se aprobaría en julio y que todos estábamos de 

acuerdo en eso. 

 

 

Alkatea:  ”Que sea esa la única vez que no cumplimos nuestra palabra, que 

ese atrase un pleno” 

 

 

Arritxu Iribar (EH BILDU):  ”Estamos en pleno, ” 

 

 

Alkatea:  ”Estamos en pleno, y decir eso pues…que este gobierno muncipal en 

vez de aprobarlo en julio, lo apruebe en septiembre.. pues que sea ese el 

mayor retraso, ¿no? nada más 

 

Pasamos a votar … 

Alex, yo creo que ya hemos tenido suficiente ” 

 

Alex Oliden (EH BILDU):  ”Has comentado una reivindicación nuestra sobre los 

dictámenes y creo que hay una diferencia, la razón para no firmar el dictamen 

en la misma comisión es que recibimos la información en esa misma comisión. 

Yo creo que en este caso la información la habéis tenido por lo menos un mes 

antes, lo que hemos explicado aquí ahora, ahí hay una diferencia y quería 

matizarla. 

 

 

 
 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Votos a favor: 5 (5EH-BILDU)  

Votos en contra: 6 votos (5EAJ-PNV, 1ES-SV)  

Abstenciones: 0  

 

ACUERDO:  No se ha aprobado la propuesta presentada por EH-BILDU 
 

 

------------------------ 

 

6.2.-  APROBAR, SI PROCEDE, EL CONVENIO DE COLABORACION ENTRE LA DFG 

DEPARTAMENTO DE GOBERNANZA Y COMUNICACIÓN CON LA SOCIEDAD SOBRE 

LA CESION DE DATOS DE LAS ENTIDADES.- 

 
Al ser una propuesta primero se ha votado la urgencia 

 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Votos a favor: 11 (6EAJ-PNV, 5 EH-BILDU 1 ES-SV))  
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Votos en contra:0  

Abstenciones: 0  

 

ACUERDO: Se ha aprobado debatir la proposición. 

 

Se ha pasado directamente a la votación 

 

 
 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Votos a favor: 11 (6EAJ-PNV, 5 EH-BILDU 1 ES-SV))  

Votos en contra: 6 votos (5EAJ-PNV, 1ES-SV)  

Abstenciones: 0  

 

ACUERDO:  Se ha aprobado el convenio de colaboración entre DFG 

departamento de gobernanza y comunicación con la sociedad sobre la cesión 

de datos de las entidades. 

 

--------------------------- 

 

 

6.bis.- MOCION 

 

El alcalde ha explicado que el gobierno presenta otra moción que no estaba 

incluida en el orden del día de la cual tiene que aprobar la urgencia el pleno, 

es decir, en su día cuando se creó el gobierno municipal se nombró a dos 

representantes en la  Mancomunidad que fueron Oier Korta y Arritxu Marañón, 

ahora en este pleno se presenta la baja de Arritxu Marañón y se nombra en su 

lugar a Jon Iraola (EAJ-PNV) como representante de la Mancomunidad. 

 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Votos a favor: 11 (6EAJ-PNV, 5 EH-BILDU 1 ES-SV))  

Votos en contra:0  

Abstenciones: 0  

 

ACUERDO:  Se ratifica la urgencia 

 

 

 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Votos a favor: 6 (5EAJ-PNV, 1 ES-SV))  

Votos en contra: 0  

Abstenciones: 5(5 EH-BILDU) 
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ACUERDO:  Se ha aprobado la sustituir a Arritxu Marañon por Jon Iraola en la 

Mancomunidad. 

 

--------------------------- 

 

 

 

7.-  RUEGOS Y PREGUNTAS.- 

 

Josu Arrieta (EH-BILDU) Ha comentado que en las modificaciones de crédito 

que se han informado antes el parque cubierto de Marianton la cifra exacta es 

de 12.910€; se supone que cuando se incorpora una cantidad tan pequeña es 

porque el proyecto ya estará adelantado pero ellos no han recibido ninguna 

información. 

 

Oier korta: sin micrófono 

 

Josu Arrieta; si sobre ese proyecto 

Cuando se trata de una cantidad tan concreta… 

 

 

Arritxu Iribar (EH-BILDU): Este tema tampoco creo que deba tratarse en pleno, o 

que se deba mencionar aquí pero no se ha celebrado ninguna comisión y sólo 

es para manifestar una cuestión, en la calle se dice que Iñaki Osa no va a jugar 

en Zumaia y a ver si el gobierno municipal tiene alguna responsabilidad en eso, 

o si va a hacer algo, si la empresa juego en Zumaia, el campeonato depende 

de una empresa en Zumaia, qué condiciones se le piden a la empresa… para 

poder dar una respuesta a la gente, sin más. 

 

Gotzon Embil (EAj-PNV) Lo que se ha hecho, como el año pasado, ha sido no 

organizar un campeonato sino contratar un campeonato ya organizado, tal y 

como se contrata un campeonato de pelota a mano de cuatro y medio, es 

ese circuito hay dos empresas la empresa que nos ha ofrecido a nosotros ha 

sido Jai Alai, de modo que hemos contratado el campeonato con la empresa 

Jai Alai, ahora, en las negociaciones que hay entre los pelotaris y la empresa el 

Ayuntamiento no entra  y no entrará. Y bueno Imanol Lopez que también es 

zumaiarra ha llegado a un acuerdo, yo también y Iñaki, pues no ha llegado a 

un acuerdo, esa es la razón de que no juegue. 

Quiero decirte que en Mutriku tienen el mismo caso, el año pasado el 

mutrikuarra Eric jugó el campeonato, este año ha estado negociando con la 

otra empresa, con la empresa de Gernika, no ha llegado a un acuerdo y no ha 

venido a jugar, pero en Mutriku se ha celebrado el campeonato igual igual. 

 

Arritxu Iribar (EH-BILDU); ¿Pero el Ayuntamiento de Zumaia, pone dinero ahí? 

 

Gotzon Embil (EAJ-PNV) si 
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Arritxu Iribar (EH-BILDU); ¿Y no exige que participen los pelotaris del pueblo, 

aunque luego el acuerdo sea entre empresa y pelotari? 
 

Gotzon Embil (EAJ-PNV); Nos gusta que estén la mayoría de los pelotaris del 

pueblo, y pedimos a la empresa que los pelotaris zumaiarras que tengan en la 

empresa jueguen en el pueblo, pero en las negociaciones entre empresa y 

pelotari no entramos. 

 

Alcalde: nada más muchas gracias y disfrutad las vacaciones. 
 

------------------------ 

 

 

 

No habiendo más temas que tratar, el alcalde-presidente da 

por finalizada la sesión cuando son las  siete horas y diez minutos de 

la tarde y yo, el Secretario, doy fe. 

 

 

 

                                                        El Secretario 
 

 

 

 
 

 

 


